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Un non 
produs

Un nou produs utilizat cu ma
re eficienţă ia obţinerea detergen
ţilor care nu poluează apa, a fost 
creat dintr-un amestec de rezi
duuri petrolifere şi chimice de că
tre cercetătorii Institutului „Petro- 
chim“ din Ploieşti. El va fi fabri
cat, începînd din acest an, pe sca
ră industrială, cu ajutorul unei in
stalaţii adaptate special în cadrul 
Grupului industrial de la Borzeşti. 
Detergenţii obţinuţi din acest pro
dus au un preţ de cost redus şi o 
calitate superioară celor realizaţi 
pînă acum.

Tot la institutul amintit, a fost 
elaborată trim olog ia de obţinere a 
triizobutilului fosfat, produs antă- 
spumos utilizat în industria chi
mică, de celuloză şi hîrtie, precum 
şi în unităţile de industrie textilă.

(Agerpres)

PROBLEMELE MAJORE A U  FOST STABILITE:
1. Sporirea producţiei de cartofi
2. Dezvoltarea sectorului zootehnic
3. întreprinderile anexe, pe calea diversificării 

producţiei.
CUM  VOR FI REZOLVATE?

Comitetul inter cooperatist de la 
Arpaşu de Jos, recent înfiinţat, şi-a 
înscris pe prima filă a agendei sa
le de lucru soluţionarea eficientă şi 
operativă a unor probleme de mare 
importanţă atît pentru economia u- 
nităţilor cooperatiste, cît şi pentru 
dezvoltarea de perspectivă a zonei 
Văii Oltului din judeţul nostru.

Deşi oamenii sínt conştienţi de 
noutăţile problemelor care se ivesc 
Sa această etapă a dezvoltării agri
culturii cooperatiste şi deci de greu
tăţile ce vor fi de întîmpinat, liotă- 
rîrea lor de a realiza un reviriment 
în economia unităţilor este peremp
torie. In primele două şedinţe' ope
rative de lucru membrii consiliului 
intercooperatist de Ia Arpaşu de Jos 
au dezbătut principalele aspecte ale 
dezvoltării unităţilor, în funcţie de 
condiţiile specifice, de baza mate
rială existentă şi de perspectiva fie. 
cărui sector productiv.

f  Ridicată ca o problemă de in
teres vital pentru cooperative
le agricole din Arpaşu de 
Jos, Gîrţa şi Cîrţişoara, spo

rirea producţiei de cartofi constituie 
primul deziderat al activităţii con
siliului intercooperatist. Solurile u- 
şoare, favorabile creşterii şi dezvol
tării cartofului în această zonă, pri
ceperea oamenilor locului, o oarecare 
bază materială existentă — iată doar 
condiţiile esenţiale care reclamă cu 
necesitate o modernizare a tehnolo- > 
giilor de lucru aplicate în cultura 
cartofilor în scopul obţinerii unor 
producţii medii de 25—30 000 kg tu
berculi la hectar.

Există în această zonă o suprafaţă 
de minimum 400 ha terenuri foarte 
favorabile pentru cultura cartofilor. 
Un calcul economic sumar arată că 
dacă de pe Întreagă această supra
faţă s-ar realiza o producţie medie 
de 25 000 kg tuberculi, consiliul in- 
iercooperatist de la Arpaşu de Jos

ar produce anual 10 000 tone de car
tofi. Dacă avem in vedere că anual 
în cele trei cooperative agricole se 
cultivă cca 440 ha, realizîndu-se pro
ducţii medii de cca 7—3 tone la ha, 
uşor se constată că această zonă ob
ţine anual doar 3 500—4 000 tone de 
cartofi. Punind faţă-n faţă'cele două 
cifre, se vede cum nu se poate mai 
bine . ce importanţă deosebită prezin
tă pentru consiliul intercooperatist 
Arpaşu de Jos modernizarea tehno
logiei de lucru şi cultivarea ştiinţi
fică a terenurilor, care pot duce la 
obţinerea a cca 6 000—7 000 tone de 
cartöti în plus anual pentru econo
mia unităţilor şi pentru economia 
judeţului.

De aceea consiliul intercooperatist 
a analizat cu simţ de răspundere 
posibilităţile existente şi a ajuns la 
concluzia că numai prin introducerea 
pe scară largă a erbicidăril şi a me
canizării in cultura cărţoiului poate 
fi obţinut revirimentul aşteptai.

Problema extinderii mecanizării 
poate fi soluţionată prin suplimenta
rea dotării secţiilor de mecanizare, 
prin ridicarea calificării profesionale 
a tractoriştilor, prin sporirea exigen
tei faţă de efectuarea mecanizată a 
lucrărilor. La toate cele trei secţii 
există un număr suficient de maşini 
de plantat cartofi, un număr sufi
cient de maşini de recoltat cartofi. 
Pentru a planta mecanizat tuberculii 
se cere însă ca materialul semincer 
să fie bine sortat şi uscat. Or, aces
te condiţii nu sínt satisfăcute sută 
la sută în toate unităţile în actuale
le sisteme de păstrare adoptate. La 
Cîrţişoara există o pivniţă modernă, 
cu o capacitate de cca. 600 tone. 
Dar se puné problema construirii u- 
nei pivniţe de mare capacitate —* 
minimum 3 000 tone — care să a- 
sigure un material semincer de bună 
calitate pentru toate unităţile culti
vatoare de cartofi din raza de acţiu

ne a consiliului intercooperatist. în 
aceste condiţii poate fi — si tre
buie procurat un sortatos ds car
tofi de mare capacitate, pentru a u- 
şura munca oamenilor.

în privinţa mecanizării lucrărilor 
Ia cultura cartofului, la S.M.A. Ar
paşu de Jos există mecanizatori bi
ne pregătiţi profesional care se poţ 
specializa pentru plantarea, efectua
rea mecanizată a tratamentelor chi
mice, întreţinerea şi recoltarea car
tofilor. Actuala sistemă de maşini 
folosită, corespunde în bună parte, 
dar ea se pretează, desigur, şi la îm
bunătăţiri, Făcînd această afirmaţie 
ne gîndim la actualele cultivatoare, 
la actualele maşini pentru împrăştia
tul îngrăşămintelor naturale, la ac
tualele maşini pentru recoltarea car
tofilor, care fie că mai lipsesc din 
dotarea secţiilor, fie că, în condiţii
le din zona Văii Oltului, unde terenul 
este foarte pietros, nu dau randa
mentul scontat. Toate aceste proble
me de mecanizare îşi reclamă o so
luţionare rapidă, pentru că — ţinem 
să amintim — o producţie medie de 
S0 000 kg cartofi la ha se realizează 
numai dacă plantatul tuberculilor se 
efectuează — intr-un agrofond bo
gat la Începutul lunii aprilie, pen
tru ca in luna mai cultura s<3 fie în
chegată, şi numai dacă buruienile 
slnt distruse — prin orice mijloc — 
înainte sau Imediat după apariţie. 
Şi, legat de problema distrugerii bu
ruienilor trebuie subliniat că, anual, 
pentru zona amintită trebuie mini
mum 2 000 kg erbicide, a căror folo. 
sire credem că nu mai reclamă ex
plicaţii. Specialiştii celor trei unităţi 
îşi cunosc bine meseria, aşa că nu 
lipseşte nimic d ec ît... erbicidul. Ia
tă deci, o problemă majoră pentru 
organele agricole judeţene: asigura
rea unităţilor cu Întreaga cantitate 
de erbicide solicitate.

Un alt aspect ridicat de necesita
tea sporirii producţiei de cartofi In 
zona Arpaşu de Jos, Cîrţa, Cîrţişoa- 
ra, este asigurarea cu material se* 
mincer de mare valoare biologică. 
Actualele soiuri aflate în cultură — 
Merkur şi Ora •— s-au dovedit a fi 
adaptate sau s-au adaptat la agio-

(Gontinuare în pag. a Il-a) 
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I In întîmpinarea gloriosului I

semicentenar al partidului
Sub auspiciile Consiliului 

judeţean al oamenilor mun
cii de naţionalitate germană 
din judeţul Sibiu, sîmbătă 
seara, în frumosul cămin 
cultural din Bazna a fost 
organizat un simpozion pe 
tema: „Pagini de luptă glo
rioasă a P.C.R. In anii ile
galităţii’.

Celor peste 500 de oa
meni ai muncii de naţiona
litate germană, prezenţi ia 
simpozion, le-au fost pre
zentate, de către Desiderius 
Lindner, vechi militant al 
mişcării comuniste şi mun
citoreşti din ţara noastră, 
membru al Consiliului Na
tional al oamenilor muncii

de naţionalitate germană şi 
Artur Schuster, activist al 
Comitetului judeţean Sibiu 
al P.C.R., aspecte şi acţiuni 
ale comuniştilor în perioada 
luptei gielc, în ilegalitate 
împotriva fascismului şi o- 
primării capitaliste. Au 
fost evocate unele, momen
te de luptă din perioada o- 
cupaţiei hitleriste, curajul 
şi sacrificiul comuniştilor 
dovedite în încleştarea du
ră cu forţele reacţiunii şi 
fascismului.

Simpozionul a fost urmat 
de tradiţionala paradă a 
dansului şi costumelor 
populare de prin par
tea locului, de tra

diţionalul -Bat ai poruuui - 
— manifestare Ia care parti
cipă tineri şi virstnici, oa
meni aparţinînd diferitelor 
generaţii. Parada din sala 
căminului cultural a reunit 
excepţionale valori etno
grafice, o bogăţie cromati
că a cusăturii şi ţesăturii 
capabile oricînd a incinta 
ochiul şi inima, avide de 
frumuseţi create de pasiu
nea oamenilor.

Asemenea manifestări pot 
fi oricînd -interesante, gus
tate de spectatorii din co
munele noastre şi n-ar fi 
rău dacă s-ar reedita şi în 
căminele culturale din alte 
comune. Iv y

încă de la începutul anului, in întreprinderile industriale

Metalul trebuie „cîntărit“ cu 
balanţa cerinţelor cincinalului

In urmă cu cîteva zile colecti
vele de salariaţi din unităţile e- 
conomice ale judeţului nostru au 
avut bucuria de a-1 avea în mijlo
cul lor pe tovarăşul Nicolae 
Ceauşescn, secretarul general al 
P.CJ8., ca ocazia visitei de lucra 
ce a întreprins-o, împreună cu alţi 
conducători de pariid şi de stal, 
in judeţul Sibiu. Cu acest prilej 
s-a analizat direct, la faţa locu
lui modul cum se traduc in fapt 
sarcinile planului de stat, s-a a- 
ratat ce trebuie făcut în sensnl 
îmbunătăţirii calităţii produselor, 
al valorificării mai judicioase a 
fondurilor de investiţii, al folo
sirii eficiente a bazei de materii 
prime şl materiale şt a potenţia
lului de gîndîre al muncitorilor, 
tehnicienilor, proiectanţilor şi in
ginerilor.

Vizita de lucru a secretarului 
general al partidului nostru a pri
lejuit nu numai o trecere în re
vistă a rezultatelor obţinute de 
unităţile economice judeţene de-a 
lungul anului 1970 ci, totodată, o 
largă consultare a specialiştilor şi 
colectivelor întreprinderilor cu 
conducătorul partidului, in vede
rea înfăptuirii tuturor sarcinilor 
ce le revin pe acest an cît şi a 
celor fixate pentru întreaga pe
rioadă a cincinalului. Indicaţiile 
date cu această ocazie de către 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu oa
menilor muncii din unităţile eco
nomice vizitate constituie acum, 
Ia început de nou an, de nou cin
cinal, jaloane puternice în acti
vitatea ce o desfăşoară aceştia j 
un imbold în munca pentru tra
ducerea în viaţă a obiectivelor 
stabilite de partid pentru progre
sul României socialiste.

sigurăm competitivitatea lor pe pia
ţa internaţionala.

In vederea reducerii consumului 
de‘metal afectat confecţionării unor 
maşini-unelte sau diverse utilaje s-a 
indicat continuarea preocupărilor pe 
linia perfecţionării tehnologiilor de 
taoncape şi chiar reproiectaiea unor 
produse. Practica a demonstrat că 
atunci cînd se recurge la aceste două 
căi se obţin rezultate concludente. 
Bunăoară, în cursul lui 70, la Uzina 
mecanică Sibiu s-au economisit peste 
plan 42 tone metal. Numai la produ
sul foarfecă ghilotină tip F.G. 31, 
pentru care se consumă 33 la sută 
din cantitatea totală de metal din 
uzină, a rezultat o economie de 41 
tone, ca urmare a reproiectării unor 
subansamble.

Şi în viitor, la această uzină se 
va acorda aceeaşi atenţie economi
sirii metalului. Răspunzînd indicaţii
lor date de secretarul general al par
tidului cu prilejul vizitei făcute, 
vrînd să concretizeze fn realizări 
preţioasele recomandări primite, co

lectivul de muncitori, tehnicieni, ingi
neri şi economişti ai uzinei s-au an
gajat ca pe anul în curs „greuta
tea" economiilor de metal ce se vor 
obţine să se ridice la 105 tone, a- 
vînd drept bază de plecare realiză
rile anului trecut. Cum vor reuşi? 
Inginerul Dumitru Huidu, inginer şei 
adjunct al uzinei ne precizează:

— La ora actuală întreaga produc
ţie de piese se află în curs de mo
dernizare. Urmărim să realizăm nişte 
prese mai uşoare din punct de ve
dere constructiv şi cu parametri 
funcţionali mai ridicaţi. Avem certi
tudinea că pînă la finele anului vom 
obţine economia de metal scontată, 
care reprezintă cca 12 la sută din 
totalul consumului de metal.

Aşadar, în cursul acestui an, la 
Uzina mecanică sibiană colectivul de 
salariaţi se va încadra în sarcina 
trasata de conducerea de partid şi

(Continuare în pag, a II-a) 
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FA N FA R EI D II) 
A POLDU DE S U S

ín tradiţia mişcării artistice si- 
biene, fanfarele reprezintă un ca
pitol de continuitate şl, totdeauna, 
de serioasa afirmare. Aceste nu
clee de cultură muzicală (cu de
prinderi Instrumentale transmise 
din generaţie In generaţie, cu o 
anumită informare repertorială) a- 
firmă, de mai mult timp, prezente 
constante în spectacolele realiza
te de artiştii amatori sibienl. Una 
dintre aceste vestite lormatii, din 
arie locală, este şi cea din A- 
poldu de Sus, care şi-a sărbătorit 
simbălă, în sala căminului cultu
ral din localitate, aniversarea a 
100 de ani rodnici de la Înfiinţa
re. Această fanfară, Înscrisă ca 
o formaţie de prestigiu in mişca
rea artistică de amatori din ju
deţul Sibiu, are un palmares e- 
locvent pentru calitatea concerte
lor sale susţinute pe diverse scene 
sau în turnee. Amintim faptul .că 
a participat, plnă acum, Ia cele 
trei edi(ii ale concursului judeţean 
al fanfarelor, la . care anul trecut 
a ocupat locul al Il-lea, iar în 
1968 — locul /; că a susţinut a- 
predate concerte in cadrul festi
valului „Cibihlum 70"; că a re
prezentat judeful Sibiu la faza 
zonală, de la Alba-lulia, a con
cursului de anul trecut al fanfa
relor, unde a obţinut trofeul şi 
drapelul festivalului pe centrul 
Alba.

Fanfara a marcat o prezentă $e 
întreruptă In circuitul artistic‘si- 
bian, Încă de la Înfiinţare, A- 
ceasta este atestată Intr-un pro- 
ces verbal aliat In arhiva $icolit 
generale din Apoldu de Sus, care 
poartă respectabila dată de 15 
noiembrie 1870, document care 
precizează faptul că directorul 
şcolii din localitate, Samuel 
Brandsch, a predat învăţătorului 
Friedrich Konnerth inventarul 
fanfarei, compus din 16 instru
mente. Orchestra a fost animată 
de dirijori inimoşi, acum aflîndu- 
se sub Îndrumarea stămitoa- 
re şi sigură a dirijorului Karol 
Fissi.

Cu Ocazia acestei festivităţi a 
niversare, prin dispoziţie a Co
mitetului de Stat pentru Cultură 
şi Artă, s-a acordat insigna ,E- 
videnţial în munca culturală de 
masă" unor membri al fanfarei 
căminului cultural din Apoldu de 
Sus, pentru activitate îndelungată 
Şi merite deosebite în mişcarea 
artistică de amatori, iar din par
tea Comitetului judeţean pentru 
cultură şi artă, a Casei judeţene 
a creaţiei populare, s-au înmînat 
diplome membrilor formaţiei, ca 
şi unui număr de 8 veterani ai 
orchestrei, printre care şi fostu
lui dirijor — Marlin Lang.

La concertul festiv Care a avui 
loc cu acest prilej, au participat 
fanlara căminului cultural din 
Cristian, formaţia de dansuri ger
mane a aceluiaşi cămin, corul 
bărbătesc din Apoldu de Sus, for
maţia de dansuri germane din Do- 
bîrca şi fanfara sărbătorită, care 
a prezentat un program alcătuit 
din clntece de masă, cînfece 
populare româneşti şi germane, 
piese clasice.

V. P.

Una din problemele viu dezbătute 
a fost aceea a economisirii metalu
lui, în paralel cu realizarea de pro
duse de înaltă tehnicitate dar care 
să se încadreze din punct de vedere 
constructiv în aceeaşi greutate ca şi 
a celora similare executate in străi
nătate. In acest sena conducătorul 
partidului nostru a făcut recoman
darea să se acorde mai multă aten
ţie cantităţii de metal incorporat în 
produsele ce le facem, în sensul re
ducerii acesteia şi al creşterii chel
tuielilor cu munca vie, Numai ast
fel vom reuşi să obţinem produsa 
cu valoare sporită, vom reuşi să «-

Fanfara din Apoldu de Sus
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A Din Iniţiativa Casei de cultu
rii a municipiului Sibiu, duminică, 
10 ianuarie, a avut Ioc şedinţa fes
tivă de constituire a noului cerc 
rebusist sibian •— „CIBINIUM- 
REBUS“, Iniţiativa a găsit un larg 
ecou în rîndul sibienilor pasionaţi 
de problemele distractive, care au 
participat activ la lucrările şedin
ţei, unde s-a ales noul comitet de 
conducere, format din îng. Corne- 
liu Vasiiiu — preşedinte, Elena 
Vasilca — vicepreşedinte, loan Ro
man — secrétar, George Marină şi 
prof. Cristea Petrişor, membri. In 
continuarea şedinţei, Gh. Em. Ni- 
colau, preşedintele cercului rebu- 
sist „Cetatea“ din Sighişoara, in
vitat în mijlocul rebnsiştilor si- 
bieni pentru schimb de experien
ţa. a prezentat un scurt istoric al 
rebusismului şi al activităţii cercu
rilor din ţara noastră in acest in
teresant domeniu al sportului min-

Carnet
ţii. Prima şedinţă a cercului re- 
busist sibian s-a încheiat ou un 
pasionant concurs fulger de dez
legări, dotat cu premii în cărţi, 
care au revenit celor mai buni 
dezlegători, în următoarea ordine; 
ing. Oliviu Filimon, elev loan Dia- 
cónu şi învăţător Dumitru Ţică- 
loiu. Următoarea şedinţă a cercu
lui va avea loc duminică, 24 ia
nuarie, ora 11.

•  Astăzi, la orele 17 şi 20,30, in 
sala Teatrului, arc loc concertul 
orchestrei simfonice a Filarmoni
cii de stat din Sibiu, tn program;
Două dansuri din Bihor de Sabin 
Drăgoi. Concertul pentru pian şi 
orchestră nr. 1 de Brahms şi Sim
fonia în do-major de Bizet. Diri

jor — Ury Schmidt (Galaţi); so
list — Peter Szaunig (Sibiu).

•  Duminică, 10 ianuarie, orches
tra simfonică a Filarmonicii de 
stat din Sibiu a prezentat un con
cert educativ pentrn elevi! Şcolii 
de ofiţeri „Nicolae Bălcescu" din 
Sibiu. Tema concertului a fost: 
„Creaţia populară, izvor al muzi
cii culte“, prezentată de Toma 
Tohati, secretar muzical. Orches
tra, sub conducerea lui Ury 
Schmidt, a exemplificat cu Balada 
de Ciprian Porumbe« eu (solist — 
Iosif Csengeri) şi Rapsodia I de 
George Enescu.

•  Casa de cultură a municipiu
lui Sibiu organizează azi, 12 ia
nuarie, la ora 18, în sala „Astra",

o expunere pe tema „3 080 de km 
prin Italia" -- impresii de călă
torie. Va vorbi prof. Eugen Alexiu, 
vicepreşedinte al Comitetului jude
ţean Cluj, pentru cultură şi artă. 
Expunerea va fi însoţită de dia
pozitive color.

•  Miercuri, 13 ianuarie, la ora 
13, in sala „Astra", în cadrul Uni
versităţii populare din Sibiu, va 
avea ioc simpozionul „Iluminismul 
in gîndire şi literatură (Anglia, 
Franţa şi Germania)". Simpozionul 
face parte din tematica cursului 
„Curente şi şcoli literare de-a lun
gul secolelor".

•  Cenaclul literar al municipiu
lui Sibiu anunţă ţinerea unei şe
dinţe de lucru, în ziua de vineri, 
15 ianuarie Ia ora 18, la sediul 
cenariuiui. Sínt invitaţi să parti
cipe toţi iubitorii de literatură, 
scriitori sau cititori, pentru stabi
lirea definitivă a evidenţei.

MADRID. Autorităţile spaniole au interzis pictorului catalan, Jüan 
Miro, să plece în străinătate. Mai mult, Juan Miro nu ars voie să se 
deplaseze nici chiar pe teritoriul Spaniei. în prezent, el se află cu do
miciliul forţat în localitatea Palma de Mallorca, din Insulele Baleare.

Motivul acestei măsuri arbitrare este pus în legătură cu participarea 
pictorului catalan la o acţiune de protest, organizată luna trecută in 
localitatea Montserrat de către un grup de 300 intelectuali, împotriva 
procesului de la Burgos,

ROMA. Tînărul schior italian 
.Gustavo Thoeni, în vîrstă de 20 
de ani, a terminat învingător în 
proba de slalom special din ca
drul concursului internaţional des
făşurat pe pîrtia de la Madonna 
di Campiglio (Italia}. El a fost 
cronometrat în cele două manşe 
cu timpul total de 95"! 5/100, 
48"03/100 plus 47"12/100, fiind ur
mat de francezii Jean Noel Au- 
gert — 06"26/100 şi Patrick Rus
sel — 96"63/100, Austriacul Harald

Rofner — 96"99/100, elveţianul 
Edmund Bruggmann — 97"78/100
etc.

In urma acestor rezultate, în 
clasamentul „Cupei Mondiale* 
conduce Patrick Russel cu 80 
puncte, secondat de Jean Noel 
Augert — 71 puncte, Henri Duvil- 
lard (Franţa) — 69 puncte, Gus
tavo Thoeni — 55 puncte, Karl 
Schranz (Austria) — 49 puncte 
etet,

In clasamentul pe naţiuni ©oi 
duce detaşat Franţa cu 622 punt 
te, urmată de Austria — 36 
puncte, Elveţia — 300 puneţi 
R.F. a Germaniei — 64 punct« 
Italia — 58 puncte, S.U.A, — 5 
puncte etc.

LONDRA. Surprizele acest* 
ierni, care s-a dovedit pînă acur 
destul de inegală în diferite zo 
ne ale Europei, se pare că n-ai 
luat încă ’ sfîrşjt.

Astfel, în cursul zilei de dumi 
nică, temperatura a atins la Lon 
dra plus 15 grade Celsius, un re 
cord absolut de căldură al capi 
talei Albionului pentru această 
perioadă a anului.

Un val de temperatură ridicat! 
a poposit şl în unele regiuni al* 
Norvegiei, unde au bătut vînturl 
deosebit de calde, neobişnuite in 
ianuarie. Ploile din regiunea de 
coastă au provocat unele inunda
ţii şi alunecări de teren, iar I« 
Kristiansund mercurul a urcat 1» 
plus 16 aradé Celsius,
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Coloana
diverselor

„Viteazul“ 
... mieluşel

... se numeşte Gheorghe Mora- 
ru şi locuieşte (mai precis, locu
ia) în Sibiu, pe str. Lemnelor la 
nr. 12. Era chiriaş, un chiriaş ca
re credea că, fiind mai... tare de
cit proprietara, va dicta condi
ţiile Sn care dumnealui îşi va du
ce tre’ul. Adică, nu voia să plă
tească nici chiria, nici alte taxe, 
făcea şicane vecinei, o ameninţa,
0 insulta, ba o şi lovea. Deh, era 
bărbat... şi viteaz nevoie mare.

în faţa judecăţii a fost... mielu
şel. Credea că va impresiona. Aici 
n-a reuşit, dar, poate, va reuşi 
în alt loc, în cele 9 luni cit va 
poposi,

Aviz!
Există o categorie, de taţi a că

ror calitate de părinţi este pusă 
mereu ~sub semnul întrebării. 
Există inşi care-şi părăsesc fami
lia sau se despart de ea uitînd 
apoi că au obligaţii faţă de fiii 
şi fiicéle părăsite. Un soi de pă
sări fără instinct. Lui Nicolae Be- 
nescu din Mediaş, str. Sticlei 14,
1 s-a reamintit recent că are doi 
copii minori. Uitase, săracul. Şi, 
ca să. nu mai uite, vreme de doi 
ani i se va reaminti merem zi de 
zi, ceas de ceas, clipă de clipă. 
Poate, totuşi...

Cum mai sínt şi alţi uituci de 
aceeaşi marcă, îi invităm să ci
tească de zece ori acest...

Aviz!

Im p iega t  
la gară

în gări, se ştie, e o activitate 
continuă, un flux dinamic, o mun
că de mare responsabilitate. Mal 
ales în ceea ce-i priveşte pe cei 
care sínt „comandanţii circula
ţiei" din ̂  fiecare gară — impie
gaţii de mişcare.

Asemenea muncă făcea Gheor
ghe Stoica, în staţia C.F.R. Mercu- 
rea Sibiului. Tură de tură, ziua 
şi noaptea veghea la regularitatea 
şi siguranţa circulaţiei trenurilor, 
împreună cu ortacii lui. Numai 
că omul, se vede, un lucrător cu 
multe disponibilităţi, mai avea 
timp „să dirijeze" şi o altfel de 
circulaţie... De la magazia între
prinderii de valorificare a cerea
lelor şi de pe rampa staţiei, dom
nul impiegat făcea cum făcea şi 
aranja circulaţiunea cerealelor 
spre magaziile domniei sale. O 
dată, de două ori, de repetate ori, 
plnă cînd s-a trezit într-o zi cu 
macazul schimbat spre o altă des
tinaţie...

Ce să-i faci? D’ale circulaţiei...

Cine 
lucrează 

cu miere...
E o zicere pe care Aurel Ciu- 

rar (Sibiu, str. Vişinilor) şi Ni
colae Giurculeţiu din Riul Sadu
lui, nr. 580 o credeau literă de 
lege. Primul, angajat al Industriei 
de morărit şi panificaţie, lucra, 
cum e firesc, cu plinea. într-o 
noapte s-a gîndit să-şi umple su
manul. Dar la poartă a fost în
trebat cum de a crescut dintr-o- 
dată cu vreo douăzeci şi ceva de 
kilograme... Secundul, nu era... 
morar, cl gestionar la cooperati
va „1 Mai' din Tălmaciu. Dar 
gestionar fiind „şi-a pus mintea" 
cu cîteva zeci de plini.

Acum au întors proverbul pe 
pline şi pe... dos. Au fost ajutaţii

De pe
acum:?

După o plăcută vacanţă, din nou pe băncile şcolii. Imagine dintr-o clasă a Centrului şcolar profesional
şi tehnic de maiştri Cisnădie

STUDIOUL „RADU STANCAU

După mai bine de 10 ani în care 
foarte rar lucrurile au depăşit faza 
bunelor intenţii, în sfîrşit se pare că 
sîntem în apropierea inatlgurării o- 
ficiale a studioului de pe lingă Tea
trul de stat din Sibiu. După cpm sin
tern informaţi, evenimentul uimează 
să se petreacă chiar în cursul aces
tei săptămîni, în sala de festivităţi 
a palatului „Astra“.

Bucuroşi a constata că iniţiativa 
se plasează din capul locului sub 
aura memoriei lui Radu Stanca, con
siderăm gestul ca onorant şi înda
toritor în acelaşi timp, ştiind că pre
ţuitul trubadur al Sibiului s-a pasio
nat constant de realizarea ideii. Ast
fel, într-o perioadă în care Jerzy 
Grotowski fundamenta activitatea sa 
experimentală în cadrul teatrului la
borator, în sala „Astra" Radu Stanca 
repeta asiduu un spectacol de tip 
experimental, pe baza lucrării „Mici 
tragedii" de Puşkin. Din păcate spec
tacolul nu a ieşit la rampă; repeti
ţiile au fost abandonate în stadiul 
mişcării în scenă, iar Radu Stanca, 
plecînd mai apoi din Sibiu, şi defi
nitiv dintre noi, nu şi-a finalizat in
tenţiile nici în cadrul unor comuni
cări teoretice. însă pentru cei care 
au văzut „O scrisoare pierdută", a- 
dusă în scenă puţin după aceea, pen
tru cei care îşi mai aduc aminte de 
rezolvările vizionare din „Steaua fă
ră nume" poate fi explicit sensul 
cercetărilor aplicate pe care Radu 
Stanca le vedea prin studioul de 
teatru. Desigur, nu este aici locul 
să adîncim acest aspect al temei,

dar pi se pare oportun să subliniem 
activitatea de pionierat pe care Stan
ca a depus-o aici pentru înfiinţarea 
unui studio şi ni se pare important 
a reţine direcţia de experiment pe 
care el a aşeza la baza iniţiativei. 
Şi ni se pare deosebit de important 
să observăm că istoria naţională a 
teatrului a ratificat ideea, dîndu-i 
mai ales în ultimii ani, o greutate 
aparte aproape în fiecare teatru. Sub 
acest aspect trebuie să constatăm 
că Teatrul de stat din Sibiu s-a a- 
flat permanent în actualitatea fră- 
mîntărilor, chiar dacă ar fi să ac
ceptăm aceasta numai prin argumen
tul spectacolelor cu Rosmersholm, 
Năpasta sau Zamolxe. Păcat că în
cercările sibiene s-au dezvoltat în
totdeauna într-un cadru izolat, fiind 
lipsite de continuitate şi de stabili
tate nu atît sub raportul ritmului de 
reprezentaţii, cît mai ales al concep
ţiei de acţiune. Nădăjduim ca stu
dioul ce se inaugurează acum să 
poată concentra într-un flux unitar 
asemenea încercări discontinui, asi- 
gurîndu-le o direcţie de cercetare, 
un cadru de lucru optim şi de ce 
nu? — un public prin care să se ve
rifice.

Dar, activitatea ultimelor stagiuni 
sibiene a mai adus în actualitate 

’cîteva idei aplicabile în cadrul stu
dioului. Una dintre ele, pornind de 
la nevoia angajării mai adinei a 
teatrului în viaţa spirituală a Sibiu
lui, investea studioul cu sarcini de 
cultură mai largi, văzind în cadrul 
lui întîlniri între oameni de cultură

C ritica a sa lv a t sezonul alb
Acum cîteva săptămîni, într-unul 

din numerele ziarului nostru, sem- 
halârn lipsa de preocupare privind 
asigurarea de condiţii optime desfă
şurării activităţilor sportive pe tim
pul iernii. Era criticat şi faptul că 
lucrările la terminarea pîrtiei de schi 
din Păltiniş întîrzie nejustificat, la
tă însă că semnalul critic nu a întir- 
ziat să-şi facă efectul. Astfel, pirtia 
de schi Onceşti, măsurînd i 200 m şi 
avînd o diferenţă de nivel de 450 tu, 
a fost recent dată în folosinţă. Un 
fapt care ne bucură, desigurl

Se prevede ca pina la 1 februarie 
să fie terminate şi lucrările la tele- 
schi. Se discută şi ideea ca pirtia 
(care pleacă din virful Onceşti şi se 
termină la cabana nr. 1) să fie pre
lungită cu încă 500 m în spre valea 
Dăneasa.

Deschiderea oficială a sezonului de 
schi este programată pentru ziua de 
1? ianuarie, cînd va avea loc con
cursul dotat cu „Cupa Metalurgica". 
Succes acestei inaugurări 1

I. ILIE

şi artă, conferinţe şt simpozioane 
despre toate cele 7 arte, expoziţii, 
audiţii de muzică şi poezie etc. Evi
dent., o atare concepţie, cu arie mai 
largă de cuprindere şi cu mai mare 
amploare prezenta avantajul unei 
pulsaţii mai dense în spaţiul cultu
ral sibian, dar se deplasa din albia 
profesionalităţii sale, asumîndu-şi 
sarcini care trebuie să intre Sn pro
gramul altor instituţii culturale. I- 
deea aceasta, afirmată public cu mai 
multe prilejuri, a cîştigat autoritate 
mai ales Sn timpul direcţiei lui Dan 
Nasta, fără a se apropia însă de ri
gorile înfăptuirii practice. în ultime
le luni, Mircea Braga, pornind de 
la situaţia grea în care se află tea
trul sibian Sn sfera legăturilor sale 
cu publicul şi Sn propria vistierie, a 
iniţiat o acţiune realistă de refacere, 
Sn interiorul căreia s-a marcat o a- 
titudine activă de cucerire a tinere
lului. Alternativa, desfăşurată cu 
foarte multă vitalitate de Filarmo
nica de stat, a influenţat sensibil şi 
concepţia despre studio. S-a apreciat 
că direcţia lui de acţiune trebuie 
centrată spre atragerea tineretului, 
cu deosebire a celui şcolar spre 
teatru, fapt care implica o adecvare 
corespunzătoare a mijloacelor de ac
ţiune. Creşteau astfel, firesc, inte
resele studioului faţă de nevoile 
culturale ale tinerilor, pornind chiar 
de la 'spaţiile apropiate programei 
şcolare. Sigur, în această concepţie 
deveneau principale recitalurile de 
poezie şi proză, de teatru scurt şi 
scurtat etc. Adică, o nouă categorie 
de avantaje şi dezav.ani.aje.

Iată, deci, succint, trei din alter
nativele de realizare a ceea ce nu 
ştim încă dacă trebuie să numim 
studio experimental, studio cultural 
sau studio al tineretului. Pentru că 
fiecare din aceste variante tinde spre 
un alt scop, in funcţie de., care îşi 
structurează un alt program de ac
ţiune. Pe cît se pare, judecind in
tenţiile cu care s-a angajat în rezol
varea ideii actorul Radu Basarab, 
cel puţin deocamdată va prima posi
bilitatea a treia. De altfel, chiar pro
gramul primei activităţi este axat pe 
un recital de arte poetice argheziene, 
conţinutul săptămînii a doua fiind 
dedicat poeziei renaşterii. In ce ne 
priveşte, salutăm iniţiativa, fie şi în 
datele ei actuale, dorindu-i să ono
reze numele ce şi l-a ales ca stin
dard,

ION 1TU

CONSILIUL IIUTERCOOPERATIST IN ACŢIUNE

Călin Mitei, domiciliat în comu
na Laloşu (Vîlcea) este încă mi
nor, dar are nişte apucături de 
mai mare mirarea.
„ I  s-a părut lui într-o zi, în sta
ţia C.F.R. Sibiu, că doi cetăţeni 
nu se uită la el frumos. S-a în
furiat, a scos cuţitul, a înjurat 
o dată de i s-au cutremurat bo
jocii şi s-a mirat lumea de prin 
jur, şi a fost gata-gata să facă o 
treabă de pomină. „Bine, măi bă
ieţaş, de pe acum începi cu de- 
astea?" — a fost întrebat. ,

Si „cocoşelul" a fost trimis să-şi 
continue educaţia intr-alt fel. Mai 
bine supravegheat, mai sever o- 
rientat.

A fi om e lucru mare, Căline! 
Să înveţi bine acest lucru!

Rubrică redactată de 
V. DOREA

(Urmare din pag. I)

fondurile existente. Dar, concomitent 
cu adaptarea s-a produs şi degene
rarea. Dacă la acest fenomen se mai 
adaugă şi imperfecţiunea actualului 
sistem de eliminare a posibilităţilor 
de amestec mecanic, avem imaginea 
aproape integrală a valorii biologi
ce a materialului semincer folosit. 
Această imagine nu este de natură 
să ne convingă că asemenea mate
rial semincer va asigura obţinerea 
unei producţii medii de 30 000 kg 
tuberculi.

2 Condiţiile de climă şi sol 
existente în această zonă fa
vorizează obţinerea unor 
cantităţi mari de furaje ca

re, îmbunătăţite prin preparare, asi
gură realizarea unor producţii ani
maliere foarte bung. Există o valo
roasă tradiţie locală în creşterea 
oilor, ocupaţie înrădăcinată aici da
torită şi întinselor suprafeţe de pă
şuni montane aflate în proprietatea 
sau în folosinţa cooperativelor a- 
gricole. De asemenea, oamenii locu
lui se ocupă intens şi de îngrăşarea 
tineretului taurin, activitate ce con
tribuie substanţial la realizarea ve
niturilor planificate în unităţi. Coo
perativele agricole din Bruiu şi Noul 
Român posedă păşuni şi fineţe deo
sebit de valoroase din punct de ve
dere al compoziţiei floristice, ceea 
ce a favorizat dezvoltarea sectorului 
de creştere a vacilor pentru lapte.

Acestea şi sínt de fapt principale
le direcţii ale dezvoltării sectorului 
zootehnic, jalonări subliniate în şe
dinţele operative de lucru ale con
siliului intercooperatist. Aurel Do- 
brin, preşedintele acestui organism, 
consideră însă că profilarea produc
ţiei animaliere a unităţilor trebuie 
să fie mai bine fundamentată, să se 
întreprindă un amplu studiu asupra 
condiţiilor existente, să se determi
ne precis potenţialul de care dispun 
unităţile, să se stabilească exact 
perspectivele şi numai avînd aceste 
date să se treacă la acţiuni concrete, 
Ideea este argumentată şi prin si
tuaţia aproape precară în care se a- 
flau pînă mai ieri sectoarele zooteh
nice ale cooperativelor agricole din 
Bruiu, Noul Român, Arpaşu de Jos. 
Aproape în fiecare an se înregistrea
ză deficit substanţial în baza fura
jeră, preocuparea pentru ameliorarea 
şeptelului est* ca şi inexistentă, cu

toate că toţi factorii de răspundere 
sínt unanimi în a recunoaşte că baza 
materială existentă permite obţine
rea unor rezultate foarte bune în 
creşterea animalelor în această zonă. 
Concret însă nu s-a făcut mare. lu
cru în această direcţie pînă acum. 
De aceea, rămîne ca o sarcină de 
mare răspundere a consiliului inter- 
cooperalist să acţioneze ferm pentru 
materializarea propriilor idei.

3 „Pădurile cad pe noi", spun 
oamenii locului. Şi parcă 
pentru a nu pierde ocazia 
folosirii unor asemenea con

diţii, noienii, arpăşenii, cîrţenii şi 
cîrţişorenii şi-au durat ateliere de 
lemnărie, unde sínt fabricate diverse 
unelte şi ustensile: lopeţi de brută
rie, lădiţe pentru pîine, scări, cozi 
de lopeţi de brutărie, de tirnăcoape, 
de ciocane, de sape etc.

Aceste activităţi, fiind deosebit de 
rentabile, ocupă o pondere substan
ţială în cadrul economiei uni
tăţilor. lată cîteva exemple. 
Din totalul de 1 403 000 lei venituri 
realizate în 1970 de către C.A.P. 
Arpaşu de Jos, 850 000 lei, adică pes
te 60 la sută, au fost obţinute din 
desfacerea produselor întreprinderi
lor anexe. Şi trebuie menţionat că 
peste 50 la sută din această sumă 
este venit net. Cooperatorii din Noul 
Român au realizat în anul trecut 
peste 1 200 000 lei de la întreprinde
rile anexe, onorîndu-şi angajamente
le luate. Venituri mari din aceleaşi 
activităţi au obţinut şi cooperatorii 
din Cîrţa şi Cirţişoara.

Aceste rezultate atestă existenţa 
unui valoros nucleu de tradiţie şi 
hărnicie în această zonă. Consiliul 
intercooperatist militează pentru dez
voltarea puternică a acestui sector 
în cele patru cooperative agricole a- 
mintite. Dar, aici intervine un pa
radox: deşi „pădurile cad pe oa
meni", cea mai grea problemă a ori
cărei întreprinderi anexe a fost a- 
provizionarea cu materie primă. Spu
nem că „a fost" avansind o acţiu
ne: organele agricole judeţene vor 
sprijini — mai la concret decit ou 
făcut-o pină acum — unităţile şi 
consiliul intercooperatist de* la Ar
paşu de Jos în soluţionarea spinoa
sei probleme a aprovizionării între
prinderilor anexe cu materie primă, 
ceea ce va contribui mult la diver
sificarea producţiei acestor sectoare 
şi la realizarea de venituri şi mai 
important».

Deşi este limpede că un orga
nism nou }niiin(at nu poate rezol
va In cîteva zile problemele ră
mase nesolufionate de ani şi ani, 
considerăm că membrii consiliului 
intercooperatist de la Arpaşu de 
Jos trebuie să acţioneze cu mai 
multă fermitate în materializarea 
propriilor idei.

Şi se cuvine a ii subliniat încă 
un aspect. Preşedintele consiliului 
intercooperatist, Aurel Dobrin, 
ne-a mărturisit că „ar ii bine 
dacă s-ar da nişte instrucţiuni 
precise pentru activitatea consi
liului“. Deşi acest conducător de 
unitate a dovedit spirit dă iniţia
tivă în activitatea sa, deşi acum 
ştie ce are de făcut. . .  aşteaptă 
instrucţiunii

/

10 matematicieni -  un „calculator“ 
pentru agricultura judeţului

în scopul sprijinirii coopera
tivelor agricole de producţie 
din judeţul nostru în vederea 
stabilirii concrete a felului cum 
vor fi aplicate acordul global 
şi metodologia dk calculare a 
sistemului îmbunătăţit de retri
buire a muncii în agricultura 
cooperatistă, filiala Sibiu a So
cietăţii de Ştiinţe Matematice a 
luat o valoroasă iniţiativă. 10 
matematicieni, membri ai filia
lei, vor merge in unităţile agri
cole cooperatiste din judeţ ofe- 
rindu-şi sprijinul pentru o în
drumare concretă, diferenţiată a 
fiecărei unităţi. Profesorii de 
matematică sibieni A. Sanislau,

B. Farcaş, Şt. Popescu, R. Kat
lan, C. Ciocârlău, I. Stănescu, 
I. Popescu, Gh. Dobrilă, V. Dan 
şi V. Cristca — care alcătuiesc 
acest colectiv de instructori vo
luntari — vor fi însoţiţi în ac
tivitatea lor de instructorii U- 
niunii judeţene a cooperativelor 
agricole de producţie.

Ieri, la secţia de propagandă 
a Comitetului judeţean Sibiu al 
P.C.R. a avut loc un instructaj 
susţinut de economistul C. Po
pescu •— vicepreşedinte al 
U.J.C.A.P. Sibiu — cu cei 10 
matematicieni care urmează a 
îndeplini această lăudabilă ini
ţiativă.

Portret în „„ plumb

S N O B U L
Pentru «-1 cunoaşte nu al nevoie 

de investigaţii psiho-somatlce pre
lungite, căci persoana lu! se certi
fică de Ia bun început, de la pri
mul gest mimat, primul cuvînt rostit, 
de la dictusul său regizat, de la ex
centricitatea ţinutei sale vestimen
tare. Este un om total lipsit de per
sonalitate, preocupat de un singur 
gînd, acela de a face in permanenţă 
senzaţie. In acest scop utilizează un 
fals arsenal de atac. O primă armă 
este hiperbolizarea limbajului, utili
zarea nesăbuită a neologismelor ca
re au menirea de a masca falsa cul
tură. La un moment dat ajunge să 
facă pauze retorice pentru a cîştiga 
timp în vederea „vînării" unui nou 
barbarism, de care foarte bine se 
putea dispensa. Opinia Iul este in
failibilă — nu admite contraziceri.

Cine îndrăzneşte să-l contrazică 
riscă să devină „persona non grata". 
Se erijează ín mentor spiritual, cri
tic de artă, arbitru al eleganţei ves
timentare. Dintre toţi scriitorii cel

mal mare, după el, este Kafka. Bi
neînţeles, nu a citit nimic din el. 
întrebat o dată de ce e „mare" e 
spus doar că e „mare" fără comen
tarii. Ascultă cu mult interes muzi
ca lui Varése dar interesul său este 
mai mult de ordin publicitar şt nu 
emoţional. Pe Verdi îl consideră fa
cil şi prăfuit, pe Rossini gurmand 
şi cabotin, iar pe Wagner decrepit 
în substanţa sa muzicală. Savurează 
curentele moderne in arta plastică 
cum ar fi fauvismul, futurismul, su- 
prarealismul, dar din păcate nu ne 
poate explica şi care sínt motivele 
pasiunii sale pentru aceste curente.

Am căutat să schiţez doar cîteva 
trăsături sufleteşti ale acestui tip de 
individ care, din nefericire, se mal 
intîlneşte încă. Cît despre aspectul 
său exterior — capilar, vestimentar 
-c sínt atîtea de spus incit am de
păşi cu mult limitele acestui spaţiu 
tipografic, fără a garanta însă că am 
face o prezentare exhaustivă.

MIHAI M1TEA

J ! Cupa ciobănaşul“
Zăpada ultimelor zile de vacanţă 

a prilejuit elevilor şi şcolarilor par
ticiparea la cea de-a 111-a ediţie a 
„Cupei ciobănaşului" organizată de 
Consiliul judeţean al organizaţiei 
pionierilor din Sibiu. Acţiunea des
făşurată pe dealul „Grădina Mare" din 
Jina la probele schi, slalom, fond şl 
săniuţă, a avut drept scop dezvolta
rea rezistenţei, rapidităţii, forţei şl 
mobilităţii participanţilor, educarea 
curajului prin antrenament, deplasa
rea lor rapidă pe schiuri pe diferite 
distanţe în teren variat.

In trecerea probelor s-au aliniat 
la start 99 de elevi de pe meleagu
rile judeţului Sibiu: Dobîrca, Poiana, 
Jina, Mercurea Sibiului, Rod, Tilişca 
şl Săllşte.

După desfăşurarea probelor, Şcoala 
generală Jina, a obţinut locul I, ur
mată de Şcoala generală Poiana lo
cul II şi Liceul din Mercurea Sibiu
lui locul III. Astfel, cîştigînd de trei 
ori consecutiv locul I la această ac
ţiune sportivă de iarnă „Cupa cio
bănaşul", Şcoala generală Jina re
ţine trofeul.

Rezultate meritorii 
în prima decadă a anului
Lucrătorii fermei nr. 4, Mercurea 

Sibiului, a I.A.S. Apoldu de Sus, au 
încheiat prima decadă a acestui an 
cu rezultate mentorii in activitatea 
de producţie. Astfel, producţia de 
lapte de vacă planificată a fost rea
lizată în proporţie de 100,6 la sută. 
O contribuţie deosebită la obţinerea 
acestor realizări au adus ingriji-

Alături de munca d-> îndru
mare pe care colectivu. o va 
desfăşura în unităţile agricole 
cooperatiste pe linie financiar- 
contabilă, profesorii matemati
cieni vor discuta cu cooperato
rii pentru elucidarea felului 
cum se va aplica acordul global 
şi retribuirea îmbunătăţită a 
muncii.

Aşadar, 10 matematicieni — 
un adevărat „calculator“ In 
sprijinul agriculturii judeţului 
nostru — o iniţiativă frumoasă, 
cu reale implicaţii patriotice.

V. cucu

Metalul 
trebuie 

cîntăiit

torii-mulgători Maria Radu, Tudor 
Radu ş. a,

Pentru pregătirea producţiei vege
tale a acestui an au fost transpor
tate în cîmp 200 tone îngrăşăminte 
naturale, au fost aplicate pe 70 ha, 
28 tone superfosfat granulat. De a- 
semenea, s-a început condiţionarea 
seminţelor de ovăz.
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de stat de reducere cu 12 la sută 
a consumului de metal. Aceasta se 
datoreşte nu numai modificărilor 
constructive aduse unor produse — 
ca de exemplu preselor automate in- 
clinabile tip PAI 6, 10, 16, 25 şi 40 
de tone — care, comparativ cu ve
chile produse au foarte multă ma
noperă încorporată şi mal puţin ma
terial, ci şi ridicării continue a ni
velului calificării muncitorilor, expe
rienţei căpătate etc.

Aşa se explică saltul calitativ ce-I 
va înregistra uzina în acest an şi in 
întreg cincinalul. Căci, conform in
dicaţiei tovarăşului’ Nicolae 
Ceauşescu, pînă la sfîrşitul cincina
lului producţia de maşini-unelte a 
uzinei sibiene se va dubla — lucru 
posibil printr-o mal bună gospodă
rire a spaţiilor productive, prin creş
terea indicelui de utilizare a maşi
nilor ca urmare a generalizării 
schimbului III, prin dublarea capa
cităţii sculăriei etc.

La Uzina mecanică Mîrşa — o al
tă unitate economică vizitată de con
ducătorul partidului nostru ■— apli
carea în producţie a indicaţiilor da
te va însemna creşterea substanţială 
a eficienţei economice. Astfel, se 
preconizează ca în urma modificări
lor constructive la produsele cerc 
peridoc şi axe remorci şi semire
morci din ţeavă refulată, vor rezul
ta în acest an economii de metal de 
1 130 tone. Numai la remorci şi se
miremorci eficienta economică în 
cursul lui ‘71 se ridică la cca 68 
milioane lei. La nivelul anului 1975, 
in raport cu programul de producţie 
cunoscut, eficienta va fi de 9,6 mi
lioane lei.

Aceste cifre se vor obţine in ur
ma aplicării a o serie de măsuri mai 
mult sau mai puţin complexe, prin
tre care şi dotarea uzinei cu o ma
şină de forjat orizontală GFM. To
tuşi, date fiind rezultatele obţinute 
şl de alte uzine din ţară, se apre
ciază că realizarea lor nu constituie 
o problemă.

Aşadar, noul an marchează nu nu
mai începutul unul nou cincinal dar 
şi saltul calitativ al activităţii ce o 
desfăşoară unităţile economice din 
întregul judeţ. Conducerile uzinelor, 
muncitorii, tehnicienii şi inginerii nu 
vor precupeţi nici un efort pentru 
ca indicaţiile conducerii partidului 
nostru să devină fapte, să se mate
rializeze în produse cu indici teh
nici superiori.

OCNA SIBIULUI: Reconstituirea
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS; 23 AUGUST: 
Această femeie (orele 17,00 şl 19,00).

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: vreme relativ călduroasă, mal 
ales ziua. Vîntul va sufla potrivit, 
cu unele intensificări, din sectorul 
estic şi nord-estic. Minimele vor ii 
cuprinse intre minus 6 şi zero grade, 
iar maximele vor oscila între minus 
1 şi plus 6 grade. Dimineaţa ceată 
locala.

MEDIAŞ: PROGRESUL: King Kong 
evadează (orele 9,00; 11,15; 14,00; 
16,30; 19,00; 21,15); TINERETULUI: 
Ultimul mohican (orele 10,00; 16,30; 
18,30; 20,30); UNIREA: Procesul (o- 
rele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Eratele dr. 
Homer (orele 11,00; 16,00; 18,00 şi

20 ,00) .

AGNITA: 8 MAI: Jandarmul se în
soară (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 
20, 00 ) .

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE; 
Djura (orele 18,00 şi 20,00).

BAZNA-BÄI: Al 8-lea (orele 17,00 
şi 19,00).

Ä E V E «
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SIBIU: PACEA: In ghiarele invizi
bile ale dr. Mabuse (orele 9,00; 11,30; 
14,00; 16,30; 19,00; 21,00); ARTA:
„Z" (orele 9,30; 12,00; 15,00; 17,30; 
20,00); TINERETULUI: Soarele alb 
al pustiului (orele 10,00; 12,00; 14,30; 
16,30; 18,30; 20,30); INDEPENDENŢA: 
Becket, seriile 1 şi II (orele 11,00; 
15,00; 17,30; 20,00), Protagonist* filmului Soarela alb *1 pustiului

10,00—11,00 Teleşcoală.
18.00 Deschiderea  emisiunii.  

„Bucuroşi de oaspeţi".  R om an
ţe şi cintece d e  pe trecere.

18.30 Toate pînzele sus! Emisiune 
pen tru  pionieri.

19,13 Publicitate .
19,20 1 001 de  seri. Emisiune pen

t r u  cei mici.
19.30 Tele ju rna lu l  dc seară.
20.00 Reflector.
20.15 Seară  de tea t ru  TV. 

Vilegiatura — prem ieră .  Sce
nar iu  pen tru  televiziune de 
Constantin  Stoiciu.

21.30 P r im  plan. C h iru rgu l  Pius 
Brînzcu — rectorul Ins t i tu tu 
lui de medicină din Timişoa
ra.

22.00 Tele ju rna lu l  de noapte.
22.15 Recital  — H a r ry  Belafonte.
12,is  înch iderea  einisi unii.
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Pornim la drum cu fiecare nouă etapă mai încrezători în for
ţele noastre, mai mîndri de a ne fi numit şi a ne denumi construc- 
tori. Construim, creştem, îmbunătăţim, sporim, diversificăm, mo
dernizăm, dotăm, transformăm, lărgim, ne preocupăm, ridicăm _
iată cîteva dintre verbele care circulă printre noi, prin noi, ase
meni unor fluide pline de viaţă cu puls continuu. Vocaţia noastră 
de constructori, de edificatori este mai mult ca oricînd manifestă 
tn aceste sdle în care am început bătălia amplă a unei noi — şi 
deosebit de importante — perioade a urcuşului nostru pe verti
cala progresului, a prosperităţii, a bunăstării tuturor. Căci viitorul 
Cincinal este, prin tot ceea ce va aduce, prin tot ceea ce înseamnă, 
prin tot ceea ce ne cere o etapă de cea mai mare amplitudine a 
efortului şi a realizării.

fn sensul arătat şi pentru a oferi o oglindă cit mai sintetică a 
fceea ce vor însemna viitorii 5 ani în viaţa economică şi social- 
eulturaîă s  judeţului Sibiu redacţia noastră a adresat unor fac
tori de răspundere trei întrebării

r T. Care vor fi clîrecţiile ile dezvoltare a sectorului tie 
pare răspundeţi în cincinalul actual?

1 2. Care vor fi acţiunile principale care vor sta în  
pcntrul preocupărilor specialiştilor şi lucrătorilor din 
sectorul respectiv?

3. Care ar fi rezultatul unei comparaţii sintetice în
tre situaţia din 1970 şi cea preconizată pentru 1975?

r Răspunsurile primite — evident foarte succinte, spaţiul neper- 
miţînd comentarii mai ample — iac obiectul celor ce urmează.

Ing. VICTOR M UREŞAN, [ /
secretar al Comitetului judeţean Sibiu al P.C.R.

1. Cum ne-am obişnuit în toţi 
anii de la Eliberare, cum ne-am 
obişnuit la începutul tuturor 
noilor etape, răspunsul cel mai 
cuprinzător ce se poate da pri
mei întrebări, mai precis un fel 
de motto a ceea ce va urma, 
poate fi sintetizat în cîteva cu
vinte: DEZVOLTAREA TUTU
ROR RAMURILOR INDUS
TRIALE.

Iată şi cîteva detalii: pe baza 
datelor de care dispunem la ora 
actuală, producţia industrială a 
judeţului nostru va creşte cu 
un ritm mediu de 10,4 la sută. 
In acest cadru, industria con
structoare de maşini va cunoaş
te o dezvoltare mai accentuată, 
preconizîndu-se ca în 1975 pro
ducţia ncestei ramuri să creas
că Ia 224 la sută faţă de anul 
1970.

Dezvoltări substanţiale vor 
înregistra majoritatea unităţilor 
constructoare de maşini („Inde
pendenţa" îşi va dezvolta sec
torul de prelucrări la cald, 
U.P.A.S. — producţia de pie
se auto, „Balanţa" va avea o 
secţie nouă, de elemente hi
draulice şi pneumatice).

Dezvoltarea mai accentuată a 
Construcţiilor de maşini va du
ce şi la modificarea ponderii a- 
c.estei ramuri în economia ju
deţului, de la 28 la sută în 1970 
la 38,4 la sută în 1975.

O altă ramură cu pondere în 
judeţul nostru — industria u- 
şoară — va cunoaşte o dezvol
tare substanţială, ajurigînd la o 
creştere a producţiei, în 1975, 
cu peste 46 la sută faţă de 1970, 
Ponderea acestei ramuri în eco
nomia judeţului, va ajunge în 
ultimul an al cincinalului actual, 
ia 31,1 la sută.

•In cele ce urmează aş dori 
Să mă opresc asupra programu
lui de investiţii — un capitol 
pi muncii noastre viitoare, de 
excepţională importanţă. Un 
prim aspect: din fondurile cen
tralizate vor fi alocate sume de 
două ori mai mari ca în cinci
nalul trecut pentru dezvoltarea 
a o serie de obiective industria
le. Pentru ramura construcţiilor 
de maşini investiţiile cresc de 
2,5 ori faţă de cincinalul pe ca
re l-am încheiat. Ne propunem 
.— sub aspectul eficientizării 
Cheltuielilor de investiţii ■— să 
Scădem ponderea lucrărilor de 
'construcţii montaj de la 52,1.1a 
sută la 43,5 la sută în cincina
lul 1971—75, ceea ce va per
mite folosirea unor sume consi
derabile pentru tehnologie, pen
tru dotarea cu maşini şi utilaje 
de cele mai perfecţionate tipuri 
şi modele.

2. Acţiunile principale care 
vor trebui să ne mobilizeze e- 
forturile reies pregnant din cu- 
vîntările tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu la şedinţa Comitetu
lui Executiv al C.C. al P.C.R. 
şi a guvernului din 25 noiem
brie 1970 şi la Plenara C.C. al 
P.C.R. din 16 decembrie 1970.

Este vorba, în primul rînd, 
de acţiunile care trebuie între
prinse pentru creşterea continuă 
a productivităţii muncii. Succe
sele, în această direcţie, din 
1970 mai ales, ne-au demonstrat 
că avem posibilităţi şi resurse 
reale în acest domeniu. In cin
cinalul acesta se preconizează 
un ritm mediu anual de creşte
re a productivităţii muncii în 
industrie de 7,5 la sută. Sínt 
sigur că-1 vom realiza!

O altă sumă de acţiuni vom 
consacra diminuării cheltuieli
lor materiale de producţie şi va
lorificării mai intense a resur

selor de materii prime şi mate
riale de care dispunem.

Vom pune un accent decisiv 
pe calitate, pe competitivitate, 
pe creşterea eficienţei economice 
a întregii activităţi. Vrem ca 
anii care vin să însemne paşi 
decisivi pe teritoriul calităţii, al 
eficienţei. In acest scop, ne pro
punem analizarea atentă a tu
turor posibilităţilor pe care le 
avem, antrenarea tuturor colec
tivelor la aplicarea în practică 
a cuceririlor revoluţiei tehnice 
mondiale şi în domeniul orga
nizării superioare a producţiei 
şi a muncii. Produsele noastre 
pot şi este necesar să fie tot 
mai competitive cu cele simila
re realizate pe plan mondial.

In altă ordine de idei şi ţi- 
nînd seama de conexiunea strîn- 
să a tuturor factorilor, ne va 
sta în atenţie creşterea şi pre
gătirea cadrelor necesare noilor 
dezvoltări, cadre care să fie pre
gătite. la un înalt nivel profe
sional.

3. Tot ceea ce am spus pînă 
acum poate constitui un tablou 
apt să susţină rezultatul unei 
comparaţii care, formulat, nu 
poate suna altfel decit: o dez
voltare substanţială a industriei 
atît sub aspect cantitativ cit şi 
calitativ. Aş mai completa că 
industria alimentară, a lemnu
lui, metalurgia neferoasă, chi
mică şi celelalte ramuri urmea
ză să aibă creşteri importante 
tocmai pentru a valorifica efi
cient resursele noastre materia
le — pe de o parte — şi pen
tru a valorifica experienţa bună 
acumulată de muncitorii şi spe
cialiştii noştri —• pe de alta. Ur
mărim, în continuare, realizarea 
unui echilibru optim intre di
versele ramuri, precum şi pri
vind posibilităţile de încadrare 
a forţei de muncă existente la 
noi.

Sub flamura gloriosului partid, 
ne vom face întotdeauna datoria!

RICHARD WINTER,
prim-secretar al Comitetului judeţean Sibiu al P.C.R., preşedintele Consiliului popular judeţean

După cum se cunoaşte, am 
încheiat cincinalul precedent cu 
bune rezultate în economia ju
deţului. Deşi anul trecut am în
fruntat vitregiile naturii, totuşi, 
i'riîî eforturile unite nie tuturor 
cetăţenilor noştri — români, 
germani, maghiari —, prin dă
ruirea şi abnegaţia de fiecare zi, 
am demonstrat o dată mai mult 
forţa frăţiei noastre în muncă, 
ataşamentul fierbinte faţă de 
patrie şi partid, hotărîrea fără 
rezerve de a ne înscrie în rit
mul cerut de obiectivele măre
ţe pe care avem a le înfăptui, 
în interesul nostru al tuturor, 
pentru progresul patriei noas
tre dragi.

Am început un nou an de 
muncă, primul an al unei noi 
etape de cinci ani, perioadă cu 
o problematică economică şi so- 
cial-culturală care ne solicită 
intens gîndirea creatoare, efor
tul, dăruirea pentru cucerirea 
de noi zări ale progresului mul
tilateral. Prima săptămînă a a- 
cestui an a coincis cu un eveni- 
ment a cărui amintire nu se va 
şterge curînd din inimile noas
tre: am avut bucuria să primim 
vizita conducătorilor de partid 
şi de stat, în frunte cu condu
cătorul iubit, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu. Entuziasta primire 
făcută pe meleagurile noastre, 
în oraşe şi sate, in fabrici şi u- 
zine, manifestarea caldă, vie a 
indestructibilelor sentimente ca
re ne leagă de partid, de con
ducerea sa au înscris o nouă 
şi strălucită dovadă a comuni
tăţii de interese a întregii popu
laţii — indiferent de naţionali
tate — o nouă pildă de adeziu
ne, ataşament şi hotărîre a oa
menilor acestor locuri de a 
munci cu elanul pe care ni-1 dă 
conştiinţa că tot ceea ce înfăp
tuim serveşte bunăstării noastre, 
a întregului popor.

In colocviul amplu desfăşurat 
în oraşe şi sate, în 8 dintre u-

zinele şi fabricile noastre de 
frunte au fost rostite cuvinte 
de apreciere la adresa muncito
rilor şi specialiştilor noştri, la 
adresa organelor şi organizaţii- 
i/\j» zio pnrtidj cîitc 3u ştiut su  
mobilizeze efortul şi priceperile 
comuniştilor, ale tuturor lucră
torilor, pentru a drămui timpul 
şi materia primă, pentru a găsi 
noi posibilităţi de valorificare a 
rezervelor, în interesul major al 
producţiei.

întregul spor al producţiei din 
1970 a fost obţinut pe seama 
creşterii productivităţii muncii 
— iată un exemplu care invită 
la reflecţie, iată o dovadă pen
tru susţinerea ideii că atunci 
cînd se caută cu pasiune şi cu 
ardoare căile pentru rezultate 
superioare, acele căi se găsesc, 
acele eforturi se materializează 
in înfăptuiri care fac cinste co
lectivelor de muncă.

Viitorii cinci ani — o nouă 
etapă calitativă — cu cerinţe şi 
deziderate de progres, amplu 
direcţionate în ultimele luări de 
cuvînt ale secretarului general 
al partidului, ne cheamă pe toţi 
cei ce trăim şi muncim pe a- 
ceste meleaguri spre mai a- 
tentă chivernisirc a efortului, 
spre mai bună orientare către 
calitate, eficienţă, gospodărire 
bună a resurselor materiale şi 
umane.

După cum se poate vedea, din 
cele spuse de cei care răspund 
de conducerea unor sectoare e- 
conomice şi social-culturale, 
planurile noastre pentru viitor 
sínt deosebit de ample, în toate 
sectoarele. în industrie, agricul
tură, comerţ, cultură şi învăţă- 
mînt, în sectorul edilitar-gospo- 
dăresc, viitorul cincinal înscrie 
proiecte de amploare şi premise 
trainice pentru o sporire sub
stanţială a nivelului de trai ma
terial şi spiritual al populaţiei. 
Avem convingerea că le vom da 
viaţă.

Realizarea acestor prevederi 
va înscrie pe flamura succeselor 
de pînă acum ale activităţii 
muncitorilor din industrie şi a- 
gricultură, ale intelectualităţii, 
noi şi semnificative victorii.

Dar, pentru ca aceste planuri 
să devină realitate, anii care 
vin vor cere eforturi în gîndi- 
re, eforturi în muncă. Dezide
ratele cărora năzuim să le dăm 
viaţă pretind, în primul rînd, 
celor care răspund de diferite 
sectoare o permanentă pregătire 
politică şi profesională, o con
tinuă perfecţionare a metodelor 
de conducere, o asiduă bătălie 
pentru cucerirea cotelor înalte 
la care a ajuns ştiinţa şi teh
nica anilor noştri. A conduce 
înseamnă a prevedea — se spu
ne adeseori. Or, pentru a pre
vedea, oricare conducător trebu
ie să fie în posesia întregu
lui complex de date şi criterii 
care pot fundamenta ştiinţific 
deciziile pe care le luăm.

Să învăţăm mereu, să fim 
receptivi la tot ceea ce ziua de 
azi şi de miine includ cu o ui
mitoare rapiditate în dezvoltarea 
tuturor sectoarelor!

Tuturor părtaşilor la acest e- 
pisod al muncii constructive, cu 
mintea şi cu braţul, succese cit 
mai multe şi cit mai semnifica
tive!

In numele Comitetului jude
ţean de partid, al Consiliului 
popular judeţean, adresez tutu
ror organelor şi organizaţiilor 
de partid, organelor de stat, lu
crătorilor din toate locurile de 
muncă, specialiştilor chemarea 
călduroasă de a face totul pen
tru ca planurile de azi să se 
transforme în înfăptuiri.

Să facem totul pentru a răs
punde cu cinste sarcinilor în
credinţate de partid, cinstind 
cum se cuvine glorioasa aniver
sare a semicentenarului Parti
dului Comunist Român.

Succes!
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Rifm intens de creştere a producţiei industriale ■ Con- j
s
Istruct iile de maşini — sporiri spectaculare ■ Investiţiile în 

cincinalul acesta — sume duble fată de 1966— 70 fl Cinci
nalul actual — etapă a productivităţii şi eficientei mult sporite 
B Profilare şi specializare a fermelor agricole =  eficientă 
fl 11 150 apartamente pentru oamenii muncii de la oraşe j 
B Peste 50 milioane lei pentru lucrări de alimentare cu apă i 
B 13 noi magazine universale săteşti B Spital şi policlinică la J 
Mediaş, noi creşe
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Ing. MIHAIL' TILLER,
director al Direcţiei agricole judeţene.

1. 2. 3. Intrarea în noul cin
cinal înseamnă şi pentru agri
cultură ridicarea activităţii pe o 
nouă treaptă a eficienţei eco
nomice. Măsurile organizatorice 
iniţiate şi în curs de aplicare 
creează un cadru deosebit de 
fertil pentru valorificarea supe
rioară iÂ-esurselor de sporire a 
producţiei agricole. în acest 
sens pot fi amintite constituirea 
consiliilor intercooperatiste, re
organizarea staţiunilor pentru 
mecanizarea agriculturii, intro
ducerea noilor forme de organi
zare şi retribuire a muncii în 
agricultura cooperatistă etc.

In sectorul producţiei vege
tale, vor fi luate măsuri pentru 
specializarea unităţilor, pentru 
întărirea fermelor de producţie 
cu gestiune economică internă. 
Producţia de cartofi destinată 
fondului de stat, va fi concen
trată în ferme specializate din 
4 consilii intercooperatiste si
tuate în zonele cele mai favora
bile. Ne vom organiza pe baze 
ştiinţifice producerea de mate
rial semincer pentru cartofi în 
12 cooperative agricole, astfel 
incit să ne asigurăm cel puţin 
jumătate din necesar. In legu
micultura vom continua acţiu
nea de specializare a fermelor 
existente. S-au luat toate măsu
rile organizatorice pentru con
stituirea a două centre de pro

ducere şi valorificare a legume
lor, la Sibiu şi Mediaş. Aceste 
organisme noi vor răspunde 
direct de realizarea producţiei 
legumicole în fermele speciali
zate, de asigurarea fondului de 
stat, de buna aprovizionare cu 
legume a pieţelor. în viticultu
ră şi pomicultură vom continua 
acţiunea de refacere a patrimo
niului viticol şi pomicol.

In producţia animalieră se va 
intensifica acţiunea de profila
re şi specializare a unităţilor. 
Se va trece cu toate forţele la 
înfiinţarea complexelor inter
cooperatiste de îngrăşare a 
15 000 porci anual la Tălmaciu, 
de creştere a 36 000 găini la 
Şura Mare, a 600 000 pui pen
tru carne la Cisnădioâra. Vor 
intra în funcţiune cele două în- 
grăşătorii de tineret bovin de ia 
Şeica Mare şi Cristian, cu o ca
pacitate de 5 000 tăuraşi graşi 
livrabili anual din fiecare.

Un accent deosebit vom pune 
pe asigurarea bazei furajere. 
Vom restructura planurile, de 
cultură, vom mări suprafeţele 
de terenuri destinate plantelor 
furajere, vom introduce şi vom 
extinde culturile de nutreţ cele 
mai valoroase. Se vor efectua 
importante lucrări de îmbunătă
ţiri funciare pe pajiştile natu
rale, pentru ca producţia aees-, 
tora să crească substantial.

NICOLAE H  URBE AN, ^
vicepreşedinte al Consiliului popular judeţean.

O încercare de sinteză asupra 
preocupărilor consiliilor , popu
lare, ale organelor comerciale 
ale judeţului .în domeniul apro
vizionării şi deservirii populaţiei 
nu poate pleca decît de la enunţa
rea scopului pe care-1 urmărim: o 
aprovizionare şi o deservire ire
proşabilă a populaţiei prin co
mercializarea unui fond de mar
fă mult sporit ca volum şi cu o 
structură sortimentală în per
petuă diversificare.

Plecînd de la realitatea de azi 
a comerţului şi deservirii, preo
cupările noastre vor îmbrăca 
trei aspecte esenţiale: lărgirea 
şi modernizarea reţelei; introdu
cerea în proporţie mai mare a 
formelor moderne de organizare 
a servirii populaţiei, practica
rea unor tehnologii comerciale 
noi care vor permite accelerarea 
procesului vînzării-

In sensul celor mai sus expu
se studiile noastre propun: con
struirea unor spaţii noi (în spe
cial spaţii cu profil funcţional 
complex) precum şi o folosire 
mai judicioasă a vechilor vaduri 
comerciale. Astfel, în Sibiu, 
pentru viitorii 5 ani ne propu
nem construirea unor obiective 
comerciale şi de deservire de 
larg interes public, de mare e- 
ficienţă. Notăm: un magazin u- 
niversal (7 000 m p), 7 centre 
comerciale şi de deservire com
plexă (şos. Alba-Iulia, Lazaret, 
Hipodrom, Ţiglarilor, Piaţa

Cluj, Turnişor, Calea Dumbră
vii, Guşteriţa, Livada Măcelari
lor, str. Reşiţa), alte spaţii co
merciale de diferite destinaţii 
(magazin auto-moto, laborator 
de cofetărie, depozite pentru di
ferite destinaţii). In municipiul 
Mediaş, pe lingă complexul co
mercial de la Vitrometan, în 
construcţie, anii următori vor 
aduce alte înlesniri pe această 
linie: un centru comercial în 
Gura Cîmpului, un magazin u- 
niversal, laborator de cofetărie, 
amenajări la unele localuri de 
alimentaţie publică, depozit de 
mobilă. Oraşul textiliştilor va 
beneficia de mai bune posibili
tăţi de aprovizionare prin con
struirea unui nou complex co
mercial.

Satele şi comunele judeţului 
Sibiu vor beneficia, în continu
are de noi spaţii comerciale 
moderne. Magazinelor universa
le construite pînă acum li se vor 
adăuga alte edificii de acest 
fel în: Bazna, Noul Român, Pe- 
lişor, Brădeni, Dîrlos, Loamneş, 
Alămor, Porumbacu de Jos, Ro
şia. Şeica Mare, Slimnic, Valea 
Viilor, Valehid etc.

Extinderea reţelei de deservi
re reprezintă de asemenea una 
din preocupările noastre de ba
ză. In acest sens • vom construi 
noi complexe de deservire la 
Mediaş, Sibiu (str. Ştefan cel 
Mare, cartierul Hipodrom, şo
seaua Alba-Iulia), Cisnădie, Ag

nita, Dumbrăveni. Vor fi extin
se unele ateliere existente: tîm- 
plărie, autoservice, sifnane. Tot 
în această perioadă sperăm să 
prindă, in sfirşit contur, mult dis
cutata Casă de modă din Sibiu.

Un capitol însemnat in planu
rile noastre de viitor îl ocupă 
modernizarea reţelei actuale. Tn 
acest sens, prin redistribuiri, di
versificări şi reamplasări, reţea
ua comercială — întregită cu 
noile construcţii — va deveni 
mai funcţională, capabilă să a- 
sigure un flux comercial optim. 
Vor fi cheltuite însemnate fon
duri pentru aceasta: 1.6 milioa
ne lei pentru modernizări din 
fond centralizat, la care se vor 
adăuga cheltuieli din fonduri de 
mică mecanizare, 4,8 milioane 
Iei pentru utilaj şi mobilier, 2,9 
milioane pentru plăţi proiecte. 
Dar nu numai -locurile unde 
se realizează colocviul cumpără- 
tor-vînzător“ ne preocupă, ci şi 
modul, modalitatea de a realiza 
acest colocviu. In acest sens 
vom avea în atenţie îmbunătă
ţirea servirii, a prezentării măr
furilor. Vom extinde masiv — 
cu concursul furnizorilor noştri 
•— şi ei preocupaţi de această 
problemă — preambalarea măr
furilor alimentare ceea ce va 
crea premise pentru o vînzare 
modernă, igienică, corectă.

Ne preocupă şi , dezvoltare* 
turismului. In acest domeniu, 
sporirea numărului de locuri 
pentru cazare, diversificarea lo

calurilor de alimentaţie publică 
şi a locurilor de agrement intră 
în preocupările noastre. Cîteva 
exemple? Hotel -j- motel la Oc
na Sibiului, cabane noi (Sibiu— 
Sălişte, Hula Mediaş), hotel la 
Valea Oltului, telescaun şi tele-, 
schi la Păltiniş etc.

După cum se poate observa, 
un program ambiţios şi pe de
plin în consonanţă cu cerinţele 
dezvoltării multilaterale a ju
deţului nostru. De altfel o pa
ralelă între ceea ce aveam în 
domeniul comerţului la sfîişitul 
anului 1970 şi ceea ce va în -' 
semna reţeaua comercială în 
1975 relevă (judecind după ceea 
ce vrem să întreprindem) o 
foarte substanţială creştere şi 
diversificare.

In domeniul ocrotirii sănătăţii 
populaţiei, menţionăm, ca primă 
preocupare, creşterea eficienţei 
serviciilor către populaţie, con
tinuarea formării unor circum
scripţii teritoriale cu funcţiona
litate sporită şi dotare corespun
zătoare (personal, autosalyări, 
aparatură).

Mediaşul se situează, din 
punct de vedere al dotărilor vi- î 
itoare în acest domeniu, pe pla- ţ 
nul prim, ţinînd seama de fap
tul că aici vor fi construite un 
spital şi o policlinică ultramo- ( 
derne din toate punctele de ve
dere.

Vor fi construite, de aseme
nea, noi creşe pentru copiii oa
menilor muncii. £

/

Prof. MARIA FANACHE,
preşedinta Comitetului judeţean de cultură şi artă.

Alături şi în pas cu dezvol
tarea economiei judeţului nos
tru, în cincinalul care începe, 
cultura sibiană va fi angajată 
pe drumul afirmării plenare a 
personalităţii sale.

Pentru a răspunde înaltelor 
exigenţe ale societăţii socialiste 
multilateral dezvoltate, în cin
cinal se va pune accentul pe 
fundamentarea ştiinţifică a ma
nifestărilor de cultură din ca
drul judeţului. S-au creat deja 
premisele unor cercetări pri
vind activitatea universităţilor 
populare, urmărindu-se lărgi
rea reţelei de univei'sităţi în 
diferite localităţi ale judeţului, 
îndeosebi. în comune; se vor în
treprinde cercetări sistematice 
de etnografie şi folclor; mani
festările artistice de amploare, 
mişcarea artistică de amatori 
vor îmbrăca, astfel, un conţinut 
mai divers, mai pătruns de au
tenticitate; activitatea muzeisti
că, a bibliotecilor de pe întreg 
cuprinsul judeţului şi a cămi

nelor culturale va îmbrăca în 
cincinal forme specializate;, in
stituţiilor de artă profesioniste 
— teatru, filarmonică — li se 
vor asigura noi condiţii de- des
făşurare a muncii. Constn&cţiile 
cincinalului — săli de spectaco
le, cinematografe, cămine cul
turale -— vor oferi atît artişti
lor cit şi spectatorilor noi şi 
multiple satisfacţii ale împlini
rii culturale.

Pe judeţul nostru, cîteva 
universităţi populare, cămine 
culturale şi biblioteci, vor de
veni aşezăminte model, înzes-/ 
trate cu material specializat şi 
organizate la nivelul exigenţelor 
contemporane: Universitatea
populară din Sibiu, biblioteca 
comunală din Sălişte, Universi
tatea sătească din Axente Sever, £. 
căminele culturale din Micăsasa, f  /  
Mercurea etc. ' /  /

Cincinalul va marca o nouăU 'V  
etapă spirituală a judeţului, o ‘ 
nbuă calitate a actelor de cui- i
tură şi artă sibiană.

ALEXANDRU GALEA,
inspector general la Inspectoratul şcolar al judeţului Sibtiu

1. Problema esenţială care va 
preocupa în următorii 5 ani şco
lile din judeţul nostru este cea 
a generalizării învăţămîntnlui 
de 10 ani. Rezolvarea ei im
pune o considerabilă creştere a 
numărului de clase, precum şi 
de cadre didactice. Astfel, la 
finele viitorului cincinal în ju
deţul Sibiu numărul sălilor de 
clasă va creşte cu încă 116, la 
care se vor adăuga cele ce ur
mează să fie construite prin 
contribuţia bănească voluntară 
a cetăţenilor. Cit priveşte nu
mărul de elevi, acesta va spori 
cu peste 13 000. De asemenea, 
numărul cadrelor necesare, care 
va fi influenţat, indubitabil, de 
creşterile la care ne-am referit 
anterior, va spori şi el cu a- 
proape 300.

2. Pentru modernizarea pre
dării obiectelor, care pe plan 
mondial cunoaşte o dezvoltare 
impetuoasă, obiectivul .principal 
îl va constitui o pregătire cit 
mai temeinică a cadrelor didac
tice pentru asigurarea conţinu
tului ştiinţific al învăţămîntului, 
făcînd posibilă, în acest fel, e- 
ducarea tineretului pentru mun
că şi prin muncă. La realizarea

ALEXANDRU
directorul Direcţiei judeţene de

In domeniul edilitar-gosp*dă- 
resc, viitorii cinci ani vor însu
ma activităţi, creşteri, sporuri 
de utilităţi pentru populaţie a- 
preciabile, am putea spune chiar 
spectaculoase. Să recurgem la 
graiul concis al cifrelor: 11 150 
apartamente înseamnă aproape 
triplarea numărului celor con
struite între 1966—70. Aparta
mentele vor fi amplasate în 
cvartalele deja existente: Hi
podrom, Ştrand-Sibiu, Gh. 
Gheorghiu-Dej — Mediaş, Mă
gurii — Cisnădie.

Pentru îmbunătăţirea alimen
tării cu apă, se va extinde ca
pacitatea de filtrare a uzinei de 
apă Sibiu, se vor construi două 
rezervoare a 5 000 m c şi 12 
km artere în Sibiu, se va ra
corda Ocna Şibiului la sursa de 
alimentare a municipiului capi
tală de judeţ, Uzina de apă din 
Mediaş îşi va spori capacitatea 
cu 1 352 1 /sec., va fi construit 
un nou rezervor şi 1,5 km con
ducte, în Cisnădie se va mări 
capacitatea de captare şi uzi- 
nare a apei, va fi atacată lucra
rea de alimentare cu apă a ora
şului Agnita.

In total, fondurile alocate de

a“

acestui deziderat vor concura, 
desigur, toţi factorii cheniaţi să 
formeze noile generaţii, ajutaţi 
de o serie de măsuri ce se vor 
lua în vederea restructurării 
programelor şcolare, a conţinu
tului manualelor, precum şi 
prin mărirea numărului de ore 
cu caracter practic, dotarea la
boratoarelor şi atelierelor şcola
re existente, precum şi a celor
lalte 23 ce urmează a se con
strui. O valoare deosebită va a- 
vea efectuarea orelor de practi
că direct în producţie.

3. O comparaţie pe planul în- 7 
văţămîntului în judeţul nostru, 
avînd ca termeni sfîrşitul trecu
tului cincinal şi al celui actual, 
relevă o serie de transformări 
importante. l*e parcursul pe
rioadei amintite — 1971-1975 
— baza materială se va lărgi cu 
construcţii noi, care vor cuprin
de încă 500 de locuri pentru ' 
grădiniţă, 300 de locuri la in
ternate. Numărul claselor a IX- 
a şi a X-a ale şcolii de cultură 
generală va creşte cu peste 260. 
Faţă de anul 1970, numărul e- / 
levilor cuprinşi în aceste clasei 
va cunoaşte o mărire cu peste s 
7 000. , m

GHEORGHIU, V
gospodărie comunală şi localivă.

stat pentru lucrări de acest fel 
reprezintă 50,5 milioane lei.

Tot în această perioadă va fi 
terminată staţia de epurare şi 
pompare menajeră de pe malul 
sting al Cibinului — lucrare 
în valoare de 56 milioane lei.

Transportul în comun va în
registra o creştere a parcului 
de la 120 autobuze (actual) la 
220. Intre cele 100 autobuze, 
unele vor fi de mare capacitate, 
acţionate cu motoare Diesel.

Celor menţionate sínt de a- 
dăugat cele 131 milioane lei a- 
locaţi pentru întreţinere străzi, 
salubritate, iluminat, zone verzi. 
Vom avea. astfel, imaginea unui 
considerabil efort material me
nit a contribui la creşterea gra
dului de confort cotidian.
■ Un capitol deosebit al preo
cupărilor de ordin edilitar îl 
formează reţeaua de drumuri.
In acest sens, datorită celor oe 
s-au înfăptuit şi ce se vor face 
în anii viitori, vom avea bucu
ria să afirmăm că drumurile 
judeţului Sibiu vor fi aproape 
în întregime modernizate, as
faltate, o reţea de căi rutiere 
pe măsura prestigiului activi
tăţii ce se desfăşoară în jude
ţul Sibiu.

(K
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I Deciarafia preşedintelui Comitetului Superior 

Arab
i Vii schimburi de focuri în capitala iordaniană
Cairo î l  .(Agerpreş). — Bahi 

Ladgham, preşedintele Comitetului 
Superior Arab, ft declarat la Cairo 
reprezentanţilor presei că nu-şi va 
relua misiunea în problema aplică
rii acordurilor iordano-palestiniene 
decit în cazul în care întrevederile 
pe care urmează să le aibă la Lon
dra cu regele Hussein al Iordaniei 
se vor dovedi „pozitive“. Ladgham . 
a condiţionat, de asemenea, relua-f 
rea misiunii sale de proclamare i-~ 
mediată a încetării focului în Ior
dania şi de încetarea oricăror o- 
peraţii militare în această ţară, de _ 
fixarea unei limite în timp pentru 
misiunea încredinţată. El a cerut 
ca în viitor să fie sprijinit de re
prezentanţi ai tuturor şefilor de 
state arabe, semnatare sau nu ale 
acordurilor de la Cairo privind re- . 
glementarea raporturilor iordano- 
palestiniene.

In continuare, Ladgham a relevat 
că, în cursul unei reuniuni ţinute 
duminică cu reprezentanţii diplo
matici din capitala R.A.U. ai sta
telor semnatare ale acordurilor de 
la Cairo (reuniune la care au par
ticipat şi reprezentanţi palesti
nieni), aceştia au adresat un apel 
„presant“ suveranului haşemit de 
a ordona încetarea focului şi re
tragerea trupelor pe vechile pozi
ţii. Ei au cerut, de asemenea, ca 
toţi şefii de state interesaţi să-şi

trimită reprezentanţii la Amman 
pentru a contribui la instaurarea 
calmului. Două state — a arătat 
Ladgham —, Kuweitul şi Sudanul, 
s-au declarat gata de a trimite re
prezentanţi, iar premierul iorda
nian, Wasfi Tall, s-a declarat dis
pus să-i primească. în încheiere, 
Bahi Ladgham a arătat că ar fi de 
dorit o „reexaminare a compoziţiei 
şi atribuţiilor“ comitetului, în 
fruntea căruia a fost desemnat.

■&
Amman 11 (Agerpres). — în ca

pitala iordaniană continuă să aibă 
loc vii schimburi de focuri, care 
fac imposibilă circulaţia în mai 
multe cartiere ale oraşului. Potri
vit postului de radio Amman, fe- 
dainii ar fi deschis focul în repe
tate rînduri asupra unor patrule 
ale armatei, ucigînd sau rănind o 
serie de poliţişti, în urma unor 
„incidente care tulbură ordinea pu
blică şi provoacă panică în rîndul 
populaţiei“.

#
Amman 11 (Agerpres). — Adu

narea Naţională iordaniană a fost 
convocată în şedinţă extraordinară 
pentru a examina evoluţia situaţiei 
din ţară, s-a anunţat oficial la 
Amman.

Se menţionează că reuniunea 
respectivă urmează să aibă loc 
marţi, 12 ianuarie.

b o liv ia : Comploful forfelor 
de dreapta a eşuat

La Paz 11 (Agerpres). — Agen- 
iile de presă anunţă că încerca* 
ea elementelor de dreapta din sí
ül forţelor armate boliviene de 

răsturna guvernul preşedintelui 
ose Torres a eşuat. Neobţinînd 
prijinul scontat din partea co- 
îandanţilor militari, majoritatea 
fiţerilor rebeli au cedat ultimatu- 
Hilui prezidenţial, predîndu-se. 
Inul dintre liderii acţiunii, colo- 
telul Hugo Banzer, s-a refugiat la 

ambasadă străină din La Paz. 
După cum anunţă un comunicat 

ransmis de posturile de radio bo- 
iviene, rebelii au depus armele. 
Ii vor fi aspru pedepsiţi, potrivit 
: gii marţiale. Guvernul bolivian, 
irecizează comunicatul, exercită în

U r u g u a y

Acţiuni organizate  
în vederea găsirii 
ambasadorului 
britanic G. Jackson

Montevideo 11 (Agerpres). ~~ 
?ntru prima oară de la dispari- 
i ambasadorului britanic Geof- 
zy Jackson, răpitorii acestuia au 
pt tăcerea, trimiţînd autorităţi- 
r un mesaj în care precizează că 
area sănătăţii acéstuia este bună. 
esajul atribuie răpirea lui Jack- 
n organizaţiei ilegale de guerilă 
bană „Tupamaros“, care deţine,
: asemenea, ca ostatici şi pe con- 
ilul brazilian Diaz Gomide, pre- 
im şi pe specialistul american 
.aude Fly. Mesajul nu furnizează 
te amănunte privind situaţia oş
tirilor şi nici nu formulează vreo 
:rere pentru eliberarea lor.
La Montevideo s-a anunţat că 
•eşedintele Uruguayului, Pacheco 
reco, a cerut Parlamentului sus- 
mdarea drepturilor constituţiona- 
pentru un interval de 90 de zi- 
pentru a da posibilitate poliţiei 
armatei să ia toate măsurile de 

goare în vederea găsirii lui Jack
in. Totodată, guvernul Uruguayan 
anunţat instituirea unui premiu 

; două milioane pesos celui care 
i furniza informaţii utile în ve- 
îrea regăsirii ambasadorului bri- 
inic.
între timp, în întreaga ţară con- 

nuă cercetările la care participă 
este 12 000 de soldaţi şi poliţişti, 
upă cum apreciază agenţiile de 
resă, operaţia declanşată de po- 
ţie şi armată este de o amploare 
proape unică în istoria Urugua- 
ului. Au fost percheziţionate su- 
3 de case la Montevideo şi veri- 
cate mii de automobile. în  cursul 
cestor operaţii, au fost arestate 
00 de persoane.
în legătură cu cele două persoa- 

e arestate vineri, imediat după 
apirea lui Jackson,- anchetatorii 
u ajuns la concluzia că aceştia nu 
iot furniza nici un fel de informa- 
Li privind pe răpitori. Se pare că 
ei doi nu fac parte din organi- 
aţia „Tupamaros“, ei aflîndu-se în 
videnţele poliţiei ca urmare a 
iarticipării lor la manifestaţii sau

prezent controlul deplin în întrea
ga ţară.

Potrivit relatărilor agenţiilor de 
presă, rebeliunea s-a produs în 
cursul după-amiezii de duminică, 
elementele extremiste de dreapta 
din armată instituind controlul a- 
supra cartierului general din La 
Paz al forţelor terestre şi captu- 
rînd mai mulţi ofiţeri superiori 
surprinşi acolo. La scurt timp de 
la anunţarea rebeliunii, avioane 
militare au zburat deasupra capi
talei pentru a intimida forţele re
bele. In acelaşi timp, posturile de 
radio au adresat muncitorilor, stu
denţilor, ţăranilor, funcţionarilor 
şi altor pături ale populaţiei ape
lul de a veni în sprijinul forţelor 
guvernului. Organizaţiile sindicale, 
la rîndul lor, au chemat pe mun
citori la luptă în vederea înfrîn- 
gerii rebeliunii. Surse neoficiale 
indicau drept şef al rebelilor pe 
colonelul Edmundo Valencia, fost 
ministru în perioada cînd pre
şedinte al ţării era Ovando Candia. 
Printre liderii mişcării s-a aflat şi 
fostul comandant al Colegiului mi
litar din La Paz, colonelul Hugo 
Banzer, acuzat în urmă cu trei 
săptămîni de a fi pus la cale asa
sinarea preşedintelui Torres. Ban
zer a fost apoi demis din funcţia 
pe care o deţinea şi exilat din ca
pitală.

Congresul Organizaţiei 
Internaţionale a Ziariştilor

Havana 11, — Corespondentul 
Agerpres, Victor Stamate, trans
mite: la cel de-al 7-lea Congres al 
Organizaţiei Internaţionale a Zia
riştilor, care se desfăşoară la Ha
vana, au continuat discuţiile, vor
bitorii înfăţişînd activitatea uniu
nilor şi asociaţiilor de ziarişti pe 
care le reprezintă. Luînd cuvîntul, 
Nestor Ignat, preşedintele Uniunii 
Ziariştilor din Republica Socialistă 
România, a vorbit pe larg despre

activitatea ziariştilor din ţara noa
stră închinată edificării societăţii 
socialiste multilateral dezvoltate, 
înfăptuirii politicii, partidului şi 
statului nostru.

*
Duminică, preşedintele Republi

cii Cuba, Osvaldo Dorticos, şi pri
mul ministru al Republicii Cuba, 
Fidel Castro, au organizat o re
cepţie în cinstea participanţilor la 
lucrările Congresului.

R e u n iu n e a  
g u v e r n u lu i  a u s t r ia c

Viena 11 — Corespondentul A- 
gerpres, Petre Stăncescu, transmi
te: duminică a avut loc o şedinţă 
a guvernului austriac, prezidată 
de cancelarul Bruno Kreisky, în 
cadrul căreia au fost examinate as
pecte ale politicii economice. Ca
binetul austriac a hotărît să elabo
reze un plan pe zece ani, care să 
cuprindă ordinea şi priorităţile in
vestiţiilor statului. Un asemenea 
plan este menit — în intenţia gu
vernului — să preîntîmpine efec
tele inflaţiei şi ale altor factori ce 
rezultă din slăbiciunile unor sec
toare economice.

Reuniunea de duminică a cabi
netului austriac răspunde preocu
părilor cercurilor economice şi ale 
unor grupări politice în legătură 
cu perspectivele anului 1971. Li
derii Partidului populist de opozi
ţie susţin că gyvernul nu a inter
venit pentru atenuarea conjunctu
rii nefavorabile, încă din primă

vara anului trecut, şi afirmă că 
au apărut suficiente indicii pentru 
„a privi cu îngrijorare viitorul“. 
Cercurile economice şi-au manife
stat nemulţumirea faţă de aceste 
încercări de dramatizare a perspec
tivelor anului 1971, cerîndu-le po
liticienilor — prin intermediul re
vistei „Die Industrie“ — un efort 
mai mare de obiectivitate.

Cancelarul Kreisky a precizat 
în acest sens, într-o convorbire cu 
redactorul şef al publicaţiei men
ţionate, că „guvernul austriac se 
simte îndatorat să încurajeze un 
climat propice activităţii îndrepta
te spre utilizarea investiţiilor şi' 
îmbunătăţirea structurii economi
ce a ţării“.

Pentru 29 ianuarie a fost con
vocată o conferinţă economică la 
care urmează să ia parte 300—400 
de specialişti, care au colaborat, 
cu trei ani în urmă, la elabora
rea programului economic al Par
tidului socialist.

BUCUREŞTI —  ROMA: schim buri ac tiv e
Astăzi Soseşte în ţara noastră, în

tr-o vizită oficială de patru zile, mi» 
nistrul afacerilor externe ale Italiei, 
Aldo Moro. Este o vizită care con
firmă cursul pozitiv al relaţiilor din
tre România şi Italia, datorate nu 
numai factorilor comuni de ordin is
toric, afinităţilor de limbă şi cultu
ră, ci şi recunoaşterii de ambele 
părţi a validităţii cerinţei esenţiale 
a contemporaneităţii — aceea de a 
dezvolta bunele raporturi între sta
te cu moduri diferite de organizare 
a vieţii sociale.

în ultimii ani, relaţiile dintre 
România şi Italia au cunoscut o e- 
voluţie pozitivă. După prezenţa în 
România, în august 1967, a lui A- 
mintore Fanfani, pe atunci ministru 
al afacerilor externe, acum preşedin
te al Senatului, Italia a fost vizitată, 
în ianuarie 1968, de preşedintele 
Consiliului de Miniştri ai României, 
Ion Gheorghe Maurer, însoţit de mi
nistrul afacerilor externe, Corneliu 
Mănescu. Relevînd marea însemnă
tate a întrevederilor şi contactelor 
directe din ultimii ani între factori 
de răspundere din România şi Italia, 
şeful guvernului român arăta că a- 
ceste întîlniri — în cadrul cărora au 
fost examinate judicios, în spirit 
constructiv, problemele de interes 
comun — au netezit calea unei mai 
bune cunoaşteri reciproce şi a in
tensificării legăturilor dintre ţările 
noastre.

Schimburile economice româno-ita- 
liene s-au intensificat, printre altele 
şi ca urmare a unei mai bune cu
noaşteri reciproce, datorate vizitelor 
unor specialişti în diverse ramuri 
ale economiei, organizării de expozi
ţii cu profil tehnic şi industrial, 
participării la tîrguri internaţionale. 
Astfel, pavilioanele româneşti de la 
prestigioasele tîrguri organizate la 
Milano şi Padova s-au bucurat de a- 
precierile specialiştilor din diferite 
domenii, pentru nivelul tehnic al 
produselor industriale şi pentru ca

litatea mărfurilor. Cu prilejul vizi
tei în ţara noastră a ministrului ita
lian al comerţului exterior, la Bucu
reşti a fost semnat acordul comer
cial pe termen lung între România şi 
Italia, pe perioada 1970—1974, sta- 
bilindu-se şi lista mărfurilor şi pro
duselor de schimb.

Deosebit de bogat este capitolul 
legăturilor culturale, schimbul de 
valori intre cele Mouă tari şi po
poare avînd ca fundament istoric 
vechile legături de latinitate şi tot
odată, aspiraţiile comune spre cuce
rirea independentei şi lupta pentru 
făurirea unităţii naţionale. Pornind 
de Ia Columna lui Traian, păstrătoa
re în marmură a istoriei ce amin
teşte de poporul şi pămîntul nostru,
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Vechea capitală a Bulgariei, Veliko Tîrnovo, este vizitată de mulţi turişti străini atraşi de monumentele is
torice aflate aici, precum şi de arhitectura plină de pitoresc a caselor. în ultimii ani s-au clădit noi edi
ficii publice şi case de locuit, fără însă ca arhitectura vechiului oraş să fie afectată. în foto: vedere din

Tîrnovo

pot fi evocate contactele culturale 
italo-române de-a lungul secolelor, 
dé la semnalarea — în 1439 — a 
participării la Consiliul din Floren
ţa a unor reprezentanţi ai Principa
telor Române pînă la cele mai re
cente manifestări prin care, de o 
parte şi de cealaltă, s-a exprimat, do
rinţa unei mai bune cunoaşteri re
ciproce. Semnificativ este faptul că 
prima catedră de limbi străine din 
Italia a fost cea de limba română, 
înfiinţată la Torino, în 1863. De a- 
tunci, limba noastră se studiază la 
universităţile din Roma, Florenţa, 
Milano, Napoli, Padova, Palermo şi 
din alte centre de cultură italiene. 
Pe de altă parte, este cunoscută ac
tivitatea de difuzare a culturii ita
liene în ţara noastră. O contribuţie 
la dezvoltarea fructuoasă şi conti
nuă a relaţiilor de acest gen au a- 
vut-o, fără îndoială, redeschiderea 
în capitala italiană a instituţiei ro
mâneşti de cultură care este „Acca- 
demia di Romania“ (Biblioteca româ
nă ale cărei baze au fost puse în 
anii 1925, de Nicolae Titulescu) şi 
a Bibliotecii italiene din Bucureşti, 
Expoziţiile de cărţi, de artă şi fol
clor, turneele unor artişti de teatru 
şi operă, mesele rotunde ale specia
liştilor din diferite domenii, organi
zate în cele două ţări, sporirea nu
mărului de traduceri din limba ro
mână în Italia şi din limba itattiană

în România, Organizarea unor zile 
ale culturii româneşti la Torino, 
Ferrara şi Palermo sau ale filmului 
românesc la Roma, recentul acörd 
de colaborare culturală între guver
nele Republicii Socialiste România 
şi Republicii Italiene, ca şi acordul 
de colaborare în domeniul cinemato
grafiei sínt noi dovezi în sprijinul 
dorinţei de á extinde cit mai mult 
schimbul de valori spirituale.

în vederea unei cunoaşteri reci
proce mai profunde, precum şi pen
tru a contribui la o colaborare mai 
fructuoasă între cele două ţări, la 
sfîrşitul anului 1969 a fost consti
tuit oficial la Roma grupul parla
mentar italo-român, la care şi-au 
dat adeziunea senatori şi deputaţi 
reprezentînd principalele partide po
litice italiene, în acelaşi scop, au a- 
vut loc şi schimburi de vizite la di
ferite niveluri, de la cele ale dele
gaţiilor oraşelor înfrăţite de numele 
marelui poet Ovidiu — Sulmona şi 
Constanta, şi ale municipalităţilor 
din capitalele celor două ţări, la vi
zitele unor înalte personalităţi po
litice.

Cu prilejul vizitei pe care o va 
face în aceste zile în România, mi
nistrul de externe italian, Aldo 
Moro, va avea noi convorbiri, după 
cele de la Roma, din 1968, cînd în
deplinea funcţia de prim-ministru. 
Pe de altă parte, prezenţa în tara 
noaslră a ministrului italian consti
tuie o confirmare a contactelor tot 
mai active ce au loc pe continentul 
nostru în ultimii ani, în scopul cu
noaşterii şi a! apropierii punctelor 
de vedere, pentru o soluţionare ge- 
neral-avantajoasă a problemelor ce 
preocupă astăzi Europa.

în spiritul respectării principiilor 
suveranităţii şi independenţei naţio
nale, neamestecului în treburile in
terne, egalităţii în drepturi şi avan
tajului reciproc, România cultivă ra
porturi normale cu toate ţările lu
mii, indiferent de sistemul lor social- 
politic. Cit priveşte relaţiile cu Ita
lia, preşedintele Consiliului de Stat 
al României, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, relevă că acestea »sub
liniază rodnicia conlucrării paşnice 
între ţări cu orînduiri sociale dife
rite, a cooperării active între state 
pentru dezvoltarea unui climat de 
încredere, de pace şi securitate pe 
continent $i în lume".

SILVIA COMAN

Plenara C. C. al Partidului 
Comunist din Norvegia

Oslo 11 (Agerpres). — La Oslo 
a avut loc Plenara Comitetului 
Central al Partidului Comunist din 
Norvegia, care a examinat situaţia 
din mişcarea muncitorească nor
vegiană în ajunuL alegerilor comu
nale din acest an, precum şi pro
bleme ale situaţiei internaţionale 
actuale.

In rezoluţia Plenarei se sublinia
ză, printre altele, că Partidul Co

munist din Norvegia va continua 
să lupte cu perseverenţă pentru u- 
nificarea tuturor forţelor progre
siste ale ţării într-un front unic. 
Plenara apreciază că mijlocul cel 
mai eficient de luptă împotriva a- 
derării Norvegiei la Piaţa comună 
îl constituie refuzul alegătorilor 
de a sprijini acele partide care se 
pronunţă pentru aderare.
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\ B-dul Victoriei nr. 1— 3, telefon 1 10 61
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— ingineri şi tehnicieni, în specialitatea construcţii |
|  civile şi industriale. |

I Plata conform H.C.M. 914/1968.
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Uzina de rep a ra ţii Sibiu
str. Constituţiei nr. 23
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Ş angajează urgent:
— 1 TEHNICIAN CONSTRUCTOR  

NORM ATOR
— 1 TEHNICIAN CONSTRUCTOR  

ATAŞAMENTIST

— 1 MAGAZINER

— 1 CALCULATOR PRINCIPAL

— 1 MERCEOLOG APROVIZIONARE
pentru şantierul construcţii-montaj 
cu sediul în Mediaş.

I. H. R. Sibiu
ANGAJEAZĂ DE URGENTĂ:

— zidari
— dulgheri

— instalatori
— electricieni

— muncitori necalificaţi.

De asemeni face înscrieri la cursul de ini
ţiere pentru meseriile de ospătari şi bar
mani.

CONDIŢII:

— tineri între vîrsta de 16—-21 ani
— şcoală generală.

înscrierile se fac pînă la data de 31 ianuarie 1971.
Informaţii suplimentare se vor lua de la biroul perso
nal din Sibiu, str. Piaţa Unirii nr. 4.

M i c a
Vînd mobilă şi diferite obiecte casnice. Sibiu, str. Constituţiei nr. 5, etaj I, 

apartament 10.

Vînd casă familiară cu schimb de locuinţă. Sibiu, sir. Primăverii 20.

Cedez Sibiu, 1 cameră 24 mp, dependinţe, doresc Sibiu, cameră, bucătărie. 
Informaţii telefon 2 30 66.


